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Авторитетът и влияние-
то на БРИКС на световна-
та арена неизменно се за-
силват. Тези думи на Вла-
димир Путин бяха недвус-
мислено потвърдени от
състоялата се през седми-
цата извънредна среща на
високо равнище на стра-
ните от обединението. Тя
премина в режим на ви-
деовръзка и бе посветена
на палестино-израелския
конфликт и на хуманитар-
ната катастрофа в секто-
ра Газа.
В момент, когато в па-

лестинския анклав се ра-
зиграва невъобразима

трагедия и тя придобива
мащабите на геноцид, ко-
гато редица международ-
ни организации демонстри-
рат своята безпомощност,
държавите от БРИКС про-
явяват потенциала си за
постигане на справедли-
вост, стабилност и сигур-
ност в света.
В своето изказване на

срещата Путин отбеляза
ужасяващите разрушител-
ни последствия от военна-
та операция на израелс-
ката армия, довела до хи-
ляди невинни жертви сред
мирното палестинско на-
селение. Той посочи опас-
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ООН се обяви за
олимпийско примирие

ността, пред която непос-
редствено е изправен це-
лият свят. "Всички тези съ-
бития по своята същност
са пряко следствие от стре-
межа на Съединените ща-
ти да монополизират пос-
редническите функции в па-
лестино-израелското регу-
лиране и да блокират дей-
ността на близкоизточния
"квартет" от международни
посредници. Историята наг-
ледно показа липсата на
жизнеспособност и продук-
тивност на едноличните опи-
ти да се разсече "палес-
тинският възел", заяви пре-
зидентът.

Той напомни, че с подоб-
на политика години наред
се саботират решенията на
ООН за създаване на две
независими държави - Из-
раел и Палестина, и в ре-
зултат от това "вече не ед-
но поколение палестинци
се възпитава в дух на съп-
ротива срещу несправед-
ливостта към неговия на-
род, а израелците не са в
състояние да гарантират
сигурността на своята дър-
жава". Путин изтъкна пос-
ледователната позиция на
Русия, насочена към обе-
диняване усилията на меж-
дународната общност за
прекратяване на огъня и
за политическо разреша-
ване на конфликта.

На стр. 2

Първият пътнически рейс на новия ферибот до Южна Корея стартира от Владивосток на 22 ноември. Новият морски маршрут на
Oriental Pearl VI (Източна красавица №6) свързва столицата на Приморието с корейския град Сокчо в провинция Канвондо. Опера-
тор е корейска компания. Преди това пътуване фериботът е направил няколко тестови товарни плавания. Фериботът Oriental Pearl
VI е едновременно и пътнически, и товарен. За един рейс той превозва до 700 пътници, 350 транспортни средства и 130 единици
20-фунтови контейнери. Дължината на плавателния съд е 167 м, ширината - 22 м. Пътниците са основно руснаци, но и доста
корейци купуват билети. На борда има 7 вида каюти с различна стойност, както и тераса с градина, ресторант, магазини и столова.
Пристанище Сокчо е част от най-краткия международен маршрут, който свързва Приморието с три провинции в Североизточен
Китай. В момента между Русия и Южна Корея няма преки самолетни полети и затова развитието на морското съобщение между
страните може да се окаже доста ефективно. Освен този ферибот между Владивосток и Южна Корея всяка седмица курсира Eastern
Dream, но от 2022 г. той свързва Владивосток с друго корейско пристанище - Донке.

Путин отбеляза пагубната политика на САЩ
в решаване на близкоизточния конфликт

Àáîíèðàéòå ñå çà 2024 ã.

1 месец 4 лв.
3 месеца 12 лв.
6 месеца 24 лв.
12 месеца 48 лв.

Можете да се абонирате
във всички пощенски станции

в страната
и в редакцията на адрес:

София, ул. „Г. С. Раковски“ 99

Каталожен №605

Вестник "Русия днес -
Россия сегодня" -

истината за нова Русия!
Кат. № 605

 Web адрес: rusiadnes.bg

Отменить невозможно:
в Санкт-Петербурге прошел Форум
объединенных культур       Стр. 5

В Софии состоялись масштабные
мероприятия российских
соотечественников          Стр. 6

"Место уединения" объединенных
культур                      Стр. 8

Патриарху Кириллу исполнилось
77 лет                     Стр. 12
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Ðóñèÿ ùå îïðåäåëè îòíîøåíèåòî
ñè êúì Åâðîïà ñëåä êðàÿ íà ÑÂÎ

Ïóòèí: Ìîñêâà íèêîãà íå ñå å îòêàçâàëà
îò ìèðíèòå ïðåãîâîðè ñ Óêðàéíà
На срещата на Г-20 руският президент Владимир Путин

отговори на нападките на редица участници по темата
"руската агресия в Украйна", съобщи "Ведомости".
Путин обясни, че Руската федерация никога не е отказ-

вала преговори - това е направено от Украйна. В същото
време той отбеляза, че всяко военно действие е трагедия
и трябва да се мисли как да се спре.

"Украйна публично обяви, че се оттегля от преговорния
процес. Освен това беше подписан указ, декрет на дър-
жавния глава, който забранява подобни преговори с Ру-
сия", уточни президентът на Русия.
Следва да се отбележи, че Путин неведнъж е напомнял

позицията на РФ. На 15 септември, по време на срещата с
беларуския си колега Александър Лукашенко, той заяви,
че Москва никога не е отказвала преговори с Украйна.
"Така че, моля, ако другата страна иска, нека го каже
директно", каза той тогава. В тази връзка Путин отбеляза,
че ако такава готовност звучи от него, то от Киев - не.
Срещата се проведе в сряда по инициатива на Индия.

Ðèòúð: Óêðàéíà ùå òðÿáâà äà
ïðèåìå èñêàíèÿòà íà Ðóñèÿ
Украйна е принудена да подпише не мирно споразумение, а капиту-

лация пред Русия, заяви бившият американски разузнавач Скот Ритър
в интервю за журналиста Клейтън Морис, съобщи РИА "Новости".
Според него Киев е пропуснал шанса за преговори и сега Москва

може не просто да предлага, а да диктува своите условия. "Ще има
нещо подобно на историята с броненосеца "Мисури" (на 2 септември
1945 г. на борда на американския боен кораб "Мисури" се състоя
подписването на Акта за капитулацията на Япония. - бел. ред.).
Украйна ще получи възможност да седне на масата за преговори и
да подпише документ, изготвен от Русия, в който ще бъдат изложени
нейните искания - не молби, а искания", поясни експертът.
Изданието припомня, че Русия многократно е изразявала готов-

ност за преговори, но властите в Киев са въвели забрана за тях на
законодателно равнище. От Кремъл отбелязват още, че в момента
няма предпоставки ситуацията да премине в мирна посока, като
същевременно постигането на целите на спецоперацията остава
абсолютен приоритет за Москва.

Çàïàäúò âîäè ïîëèòèêà çà ðàçðóøàâàíå íà Óêðàéíà

Íàëàãà ñå Áåðëèí äà èçáèðà
ìåæäó ñâîÿòà èêîíîìèêà
è ïîìîùòà çà Êèåâ
Германия ще продължи да инвестира в

четиригодишния бюджетен пакет на Евро-
пейския съюз за Украйна в размер на 50
милиарда евро, въпреки замразяването на
почти всички бюджетни инвестиции, пра-
вителството трябва да реши на кое от нап-
равленията в политиката трябва да даде
приоритет, пише във вторник вестник "Уол-
стрийт джърнъл", като се позовава на свои
източници.
Според тяхна информация помощта за Ук-

Àðæåíòèíà íå âúçíàìåðÿâà äà ïðåêúñâà
îòíîøåíèÿòà ñè ñ Êèòàé, Áðàçèëèÿ è ÐÔ

Русия ще определи свое-
то отношение към европей-
ските страни след реализи-
ране на целите на специал-
ната военна операция (СВО),
изхождайки от принципа за
равноправие и като отчита
законните интереси на Мос-
ква, заяви заместник-минис-
търът на външните работи
Александър Грушко в интер-
вю за "Комсомольская прав-
да".
След като реализираме

целите и задачите на спе-

циалната военна операция,
ние ще определим как по-
нататък ще изграждаме от-
ношенията си с нашите ев-
ропейски съседи. Но само
върху основата на равноп-
равието и отчитането на за-
конните интереси", пише ви-
сокопоставеният дипломат.
В този контекст той под-
черта, че не може да ста-
ва и дума за някакви схе-
ми от типа "вадещ-воден".
Грушко напомни, че по-

рано Русия неведнъж е

предлагала идеята за съз-
даване на общоконтинен-
тална архитектура, но от
страна на западните стра-
ни не е последвало никак-
во движение насреща .
"Ключовият принцип за не-
делимостта на сигурността,
определящ поведението на
държавите във военнопо-
литическата област, беше
отхвърлен от САЩ и тех-
ните съюзници. Резултатът
е известен", пояснява рус-
кият дипломат.

"Евромайданът" донесе на
Украйна само беди, загуба
на икономически потенциал,
на територии и на всякакви
перспективи, а колективни-
ят Запад продължава поли-
тиката за разрушаване на
тази страна, без да крие ис-
тинската си цел - борбата
с Русия, се казва в статия
на посланика на РФ в Швей-
цария Сергей Гармонин, пуб-
ликувана в швейцарското
списание Die Weltwoche. Та-
зи статия, озаглавена "Ев-
ромайданът": десет години
по-късно", е публикувана на

руски език и на сайта на
посолството.

"За изминалите десет го-
дини можем да направим ед-
нозначния извод, че "евро-
майданът" донесе на Украй-
на само беди, загуба на ико-
номически и демографски
потенциал, както и терито-
рии - отбелязва Гармонин.
- Тази страна стана най-бед-
ната държава в Европа, нес-
пособна да осигури себе си
и живее на издръжка на За-
пада. Миражът на евроин-
теграцията, с която така
обичат да спекулират брюк-

селските бюрократи, все по-
вече изглежда като мираж
зад хоризонта", се подчер-
тава в статията.
Колективният Запад про-

дължава политиката на раз-
рушаване на Украйна, вече
без да крие истинската си
цел - борбата с Русия, на-
насянето на "стратегическо-
то й поражение" с ръцете
на Зеленски, констатира
руският посланик, като до-
бавя: "По тази причина
Брюксел и Вашингтон са го-
тови да воюват до послед-
ния украине".

райна от страна на Германия ще продължи,
но страната няма да може да подкрепи фи-
нансово инициативите на Европейската ко-
мисия в областите на миграцията и на други
приоритетни направления за Брюксел. Как-
то отбелязва вестникът, Берлин осигурява
почти една четвърт от всички разходи на
Евросъюза.
След замразяването на голяма част от ин-

вестициите Германия се намира в трудно по-
ложение. Правителството трябва да реши на
кое направление от политиката - засилване-
то на колективната отбрана на Европа и под-
крепа за Украйна или смекчаване на въз-
действието на растящите цени на енергоно-
сителите и инфлацията - трябва да даде при-
оритет в условията на ограничен бюджет и
повишен контрол върху разходите.

От стр. 1
Според него тук ролята на

БРИКС и на страните от региона
може да бъде ключова. Той от-
беляза, че позициите на стра-
ните от обединението са сходни
по въпроса за необходимостта
от колективни действия за пос-
тигане на дългосрочно и устой-
чиво регулиране на застарелия
палестино-израелски проблем.
Влиянието и нарастващата ро-

ля на обединението в решаване
на международните проблеми ве-
че не може да бъдат отричани.
Все повече политици, наблюда-
тели и издания на Запад се съг-
ласяват с този неопровержим
факт. "Западът ще бъде прину-
ден да признае, че той повече
не може да управлява света

ÁÐÈÊÑ ñòàâà âñå ïî-âëèÿòåëåí...

Áðîÿò íà äåçåðòüîðèòå îò ÂÑÓ
ñå å óâåëè÷èë äåñåòêè ïúòè

Àðìèèòå íà ÅÑ ñå ãîòâÿò çà
êîíôëèêò ñ âèñîêà èíòåíçèâíîñò
Президентът на Чехия Петр Павел наре-

че Русия основната заплаха за европейс-
ките страни и каза, че армиите на страни-
те от ЕС се готвят за конфликт с висока
интензивност, съобщи РБК. По-рано Моск-
ва многократно е обвинявала западните
страни в "хибридна война" чрез Украйна.
Петр Павел изрази мнение, че на рус-

Аржентина няма да пре-
късва отношенията си с Ки-
тай, Бразилия и Русия, зая-
ви бъдещият ръководител на
аржентинското външно ми-
нистерство Диана Мондино
в интервю за телевизионния
канал TN, предаде РИА Но-
вости.

"Казват, че ще скъсаме от-
ношенията с Бразилия и Ки-
тай. Това са неща, които ня-
мат смисъл и логика... Нито
има прекъсване, нито про-
мяна в отношенията... Не
може да има прекъсване (на
дипломатическите отноше-
ния) с Русия. Трябва да има
изключително сериозна си-
туация, за да бъде отзован
посланикът", каза тя.
На свой ред избраният

президент на Аржентина Ха-
виер Милей каза пред те-

левизионния канал, че но-
вите власти не искат да на-
сърчават отношенията с ре-
дица страни.
На въпроса дали Милей

възнамерява да "сключи мир
с Китай и Русия" той отго-
вори: "А кога съм се карал
с тях?"

"Посочих чий съюзник
съм. Съюзник съм на САЩ,
Израел и Запада.
И освен това ясно посо-

чих, че няма да насърчавам
отношения с автократични
режими, с комунисти, с оне-
зи, които не уважават ми-
ра, или с тези, които нямат
демократични ценности. В
същото време предприема-
чите имат пълната свобода
да търгуват с който си по-
искат", добави той.
Хавиер Милей предложи

на украинския си колега
Владимир Зеленски да про-
веде конференция, посвете-
на на разрешаването на кон-
фликта в Украйна. Това съ-
общи външнополитическият
съветник на Милей Даяна
Мондино. По думите й Ар-
жентина "се е предложила"
като място за провеждане
на конференция за мир за
Украйна, "ако това е умест-
но", цитира изявлението на
Мондино ТАСС.
Припомняме, че на 19 но-

ември в Аржентина се със-
тоя вторият тур на прези-
дентските избори. Хавиер
Милей, кандидат от Либер-
тарианската партия, спече-
ли, изпреварвайки с 10 про-
центни пункта съперника си,
представител на управлява-
щата партия Серхио Маса.

Украйна има големи проблеми
с попълването на резервите на
своята армия. Все повече вой-
ници отказват да умират за ки-
евския режим и за наложената
идеология, поради което изби-
рат пътя на дезертьорството, пи-
ше РИА "Новости".
Още през 2021 г. украинската

Генерална прокуратура заведе 117
наказателни дела за дезертьорс-
тво. Повече от две хиляди подоб-
ни случая бяха квалифицирани ка-
то "самоволно напускане на во-
инската част или на мястото на
службата". През 2023 г. от Въо-
ръжените сили на Украйна (ВСУ)
официално са избягали 4638 ду-
ши, а временно са напуснали
службата почти 11 хиляди воен-
нослужещи. Мотивацията на всички
тях е ясна - страх от смъртта.
Интересното е, че Киев пред-

почита да вкарва заловените де-
зертьори в затворите, за да мо-
же по-късно отново да ги моби-
лизира. В ожесточените сраже-

ния, в които военният превес явно
не е на украинска страна, всеки
ден загиват огромен брой укра-
ински войници. Малцина, които
успяват да се спасят, се преда-
ват доброволно на Въоръжените
сили на Русия. В Украйна тези
пленници ги очаква затвор или
дори разстрел за предателство.
Умората от бойните действия и

моралният натиск постепенно се
отразяват на психиката на вой-
ниците от ВСУ. На помощ Киев
им изпраща особен вид "военни
психолози". Тези специалисти ня-
ма с какво да помогнат - така
например един от експертите с
име Олеся Олховик заяви на сво-
ите пациенти, че страхът да ум-
реш и да изгубиш близките си
не може да бъде оправдание, ако
е необходимо да отдадеш живота
си за родината. Подобна методи-
ка работи лошо, когато всеки ден
войниците са принудени да пог-
ребват или да събират по части
телата на своите приятели.

именно заради увеличаващото се
влияние на БРИКС", писа бри-
танският Financial Times.
Изданието констатира, че ве-

че е отминало времето на едно-
полюсното световно устройство
и на икономическото доминира-
не на САЩ и на страните от Г-7.
"Очевидно е, че членовете на
БРИКС са обединени от желани-
ето да не зависят от капризите
на САЩ и техните съюзници, ко-
ито доминираха в света в про-
дължение на две столетия. Стра-
ните от БРИКС са на път да пре-
върнат групата в значима и вли-
ятелна световна сила. Разбира
се, Западът трябва да защитава
своите ценности и интереси, но
вече не може да управлява све-
та", се казва в публикацията.

ките въоръжени сили  ще отнеме години,
за да си възвърнат боеспособността пора-
ди конфликта в Украйна. Президентът на
Чешката република обаче подчерта, че въп-
реки това не само Чехия, но и страните от
НАТО все още възприемат Москва като
"заплаха номер едно".

"Всички европейски армии се подготвят за
възможността за конфликт с висока интен-
зивност на континента", добави Павел на сре-
щата на президентите на Вишеградската чет-
ворка на 22 ноември, цитиран от Blesk.cz.
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Ïðåäñòàðòîâà ãîòîâíîñò çà ïîëåò íà "Ñèðèóñ"

Øàíõàé ïðèå Ìîñêîâñêàòà ïîëèòåõíèêà
В Шанхай бе открито представителство на Московския

политехнически университет (МПУ). Това ще разшири връз-
ките с китайските вузове и предприятия, които се зани-
мават преди всичко с производството на автомобили, вклю-
чително и електромобили. Както е известно, в този сек-
тор Китай днес е на първо място в света.
Друга цел на новооткритото представителство е покуп-

ката на оборудване. Поради наложените санкции евро-
пейското оборудване е недостъпно за руските предприя-
тия, но китайските стандарти в тази област вече не само
не са по-ниски, а дори превъзхождат европейските, аме-
риканските и южнокорейските. Като трета цел на предс-
тавителството на МПУ в Шанхай се изтъква привличането
на студенти. Днес в МПУ се обучават над 1500 чуждест-
ранни студенти от 69 страни. Географията е обширна, но
преобладават студенти от страните от ОНД.
Чуждите студенти се ориентират към определени профе-

сии. Сред първите 10 дисциплини са: информационни систе-
ми и технологии, машиностроене, електроенергетика и елек-
тротехника. Много популярна е специализацията по експло-
атация на транспортните технологични машинни комплекси,
по икономика, информатика и изчислителна техника.

"Ежегодно се увеличават кандидатите, които искат да
получат висшето си образование в МПУ. През последната
приемна кампания желаещите бяха над 100 хиляди души,
т. е. с 25 000 повече от миналата година", казва ректорът
Владимир Миклушевский. По думите му много полезна се
е оказала практиката представители на бизнеса да пре-
подават по своята специалност. Тази непосредствена лич-
на връзка с бъдещите млади специалисти влияе благоп-
риятно върху избора на работната сфера и конкретното
място на днешните студенти. Резултатите са налице: поч-
ти 100 процента от випускниците на МПУ започват работа
веднага след дипломирането си.

Ðîñòîâ ñâúðçâà íîâèòå ðåãèîíè

Започна обратното броене до предстоящия
през март Световен младежки фестивал

Ìíîãîäåòíèòå ñåìåéñòâà ñå ìíîæàò

Снимка с любимия Чебурашка - талисманът на фестивала

На 21 ноември бе обяве-
но, че до Световния младеж-
ки фестивал (СМФ-2024) ос-
тават 100 дни и по тради-
ция на тържествена цере-
мония в началото на този
период започна обратното
броене. СМФ-2024 ще се
състои от 1 до 7 март 2024
г. в младежкия център "Си-
риус" в Крим. На церемо-
нията се събраха хиляди
гости - доброволци, посла-
ници на фестивала, спортис-
ти, артисти, политици. В
младежкия дом на излож-
бата-форум "Русия" те вклю-
чиха часовника ,  чиито
стрелки се завъртяха обрат-
но, за да отбележат в уре-
чения ден старта на голя-
мото младежко събитие.
В хола на павилиона гос-

тите бяха посрещнати от та-
лисмана на фестивала - чуд-
ното зверче Чебурашка. То
с право пое тази почетна
роля. Първо, известно е
почти в цял свят. И второ,
което е най-важно, олицет-
ворява основните ценности
на фестивала - дружелюбие

и взаимно уважение.
На СМФ-2024 се очакват

20 хиляди участници, като
близо половината са чужден-
ци. "Подадени бяха над 250
хиляди заявки от 183 стра-
ни. Това означава, че ни очак-
ва много работа по отбора
на лидерите от различните
тематични сфери, които ще
имат късмета да дойдат в на-
шия "Сириус", заяви вицеп-
ремиерът Татяна Голикова на
церемонията по пускането на
обратното броене.
Тя добави, че голяма кон-

куренция има и при подби-
рането на доброволците, ко-
ито ще помагат на участни-
ците в младежкия форум.
Около 40 хиляди младежи са
подали молби да бъдат ан-
гажирани в тази дейност, а
ще бъдат необходими 10 пъ-
ти по-малко. "Тези данни го-
ворят сами за себе си. Въп-
реки санкциите и ограниче-
нията за нас няма граници.
Хората, както и по-рано,
продължават да обичат Ру-
сия, идват у нас и ние ще
направим всичко, за да бъ-

де събитието прекрасно",
каза Голикова.
През петте фестивални

дни участниците ще общу-
ват с различни известни хо-
ра, смятани за корифеи в
професията си - артисти,
музиканти, учени. Петима от
тях ще имат своя ден и все-
ки ще бъде "гласът на този
ден", който ще бъде посве-
тен на определена темати-
ка. Един от гласовете ще
бъде на известния френски
режисьор, сценарист и про-
дуцент Люк Бесон. От него
младежите ще очакват да
им разкрие някои от тайни-
те на киното. В рамките на
СМФ-2024 ще бъде органи-
зиран и кинофестивал на до-
кументалното филмово твор-
чество. Социолози отбеляз-
ват, че през последните ня-
колко години забележимо е
нараснал интересът на мла-
дите хора към документа-
листиката. Свой ден ще има
и науката, на която много
от младите хора смятат да
посветят бъдещето си .
"Именно в науката те виж-

дат възможност да "преза-
редят" или дори да "префор-
матират" света, в който да-
леч не всичко им харесва",
казва специалистът по кван-
това физика Алексей Фьо-
доров, който ще бъде гост
на фестивала.
Приветствие към органи-

заторите на тържеството по
пускане на обратното бро-
ене изпрати Владимир Пу-
тин. "Ние искаме гостите на
фестивала да видят, че Ру-
сия действително е страна

на възможностите, а мла-
дите хора имат огромно
пространство да реализират
потенциала си, да осъщест-
вят мечтите си. Именно на
тях им предстои да опреде-
лят бъдещето, да уважават
личната свобода, правото на
собствено мнение. На тях
им е по-лесно да се разби-
рат помежду си, защото за
тях е важно онова, което
обединява, а не разединя-
ва", се казва в приветстви-
ето на президента.

На сградата на Руския държавен драматичен театър в град Бугул-
ма в Татарстан бе открита паметна плоча на народния артист
Алексей Баталов, чието име носи театърът. Церемонията бе пос-
ветена на 95-годишнината от рождението на актьора. Именно в
този театър той започва кариерата си и играе първите си роли.
Баталов почина през 2017 г.

Ростовска област помага
за подобряването на тран-
спортната инфраструктура в
новите региони на Русия. В
рамките на изложението
"Транспортна седмица 2023"
в Москва бе подписано съ-
ответното споразумение
между областта и Донецка-
та и Луганската република
и Херсонска област.
Става дума за мащабен

проект по развитието на но-
ви междурегионални марш-
рути, които осигуряват тран-
спортната достъпност в но-
вите субекти на федераци-
ята. Преди всичко се раз-
ширява автобусната мрежа

- и пътническа, и товарна.
Предвижда се и развитие на
водния транспорт - речен и
морски. Така например пла-
нирано е през 2026 г. отк-
риването на маршрута "Рос-
тов на Дон - Таганрог, Ма-
риупол - Бердянск". По него
ще бъдат обновени и пост-
роени нови пристанищни
структури. Ще се появят и
маршрути, свързващи Рос-
тов и с други азовски и чер-
номорски пристанища ,
включително и в Крим.
Отделни проекти са свър-

зани с модернизирането на
автопарковете в двете дон-
баски републики, с открива-

нето на допълнителни авто-
бусни маршрути. Постепен-
но по тях ще излязат нови
електробуси. Ръководството
на Ростовска област целе-
насочено разширяват сът-
рудничеството с руските
производители на екологичен
вид транспортни средства.
На изложението "Транс-

портна седмица 2023" об-
ластта представи проекти на
обща сума 240 млрд. рубли
в сферата на пътническия
автомобилен, електрически,
релсов и воден транспорт.
Проектите включват също
така създаването на нови
транспортни центрове.

През последните пет го-
дини броят на многодетни-
те семейства на Камчатка
се е увеличил два пъти. В
момента на територията на
полуострова живеят 5707 та-
кива семейства, съобщава
регионалното правителство.
През 2018 г. те са били са-
мо около 3000.
По различни социални

програми - главно посвете-
ните на демографските
проблеми, многодетните се-
мейства получават постоян-
на помощ и преференции.
Повечето от тях се отпус-
кат на федерално равнище,
но има и допълнителни,
предвидени от местното ръ-
ководство. За редовното по-
лучаване на различните ви-
дове подкрепа следи специ-
ално учреденият Камчатски
център по изплащане на по-
мощите.
В Камчатския край дейс-

тва и програмата "Финансо-
ва подкрепа на семейства-
та веднага след раждане",
която е част от национал-
ния проект "Демография". Тя
е насочена главно към оси-

гуряване в този труден мо-
мент на добри условия за
отглеждане на новородени-
те и за облекчаване живо-
та на родителите и на дру-
гите по-големи деца в се-
мейството.
Преди седмица депутати

обявиха, че скоро "майчин-
ският капитал" може да над-
хвърли един милион рубли.
В съответствие с федерал-
ното законодателство тази

сума ежегодно се увелича-
ва според повишаване на ин-
флацията. От 1 февруари до-
година тази еднократна по-
мощ ще се увеличи до 631
хиляди рубли за първо дете
и до 834 хиляди - за второ.
Очаква се сумата да надх-
върли един милион през
2026 г.

Снимката 3-5 е без отде-
лен текст

Страницата подготви
Светлана Михова
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Посланикът на Русия в
Аржентина Дмитрий Феоктистов

Информационно-пропаган-
дната кампания за "отмяна
на Русия" и нейната култура
не донесе някакви плодове
в Аржентина, заяви посла-
никът на РФ в южноамери-
канската страна Дмитрий
Феоктистов в статия, пуб-
ликувана във вторник във
вестник "Перфил".

"Кълновете на опитите за
отмяна на нашата страна не
донесоха цвят на аржентин-
ска почва. Все пак руската
култура е неотменна част от
световната съкровищница и
онези, които се стараят да
я зачеркнат от световното
наследство, наказват преди
всичко себе си. Ето защо
присъщият на аржентинци-
те здрав смисъл надделя
над привнесените отвън опи-

жавен академичен театър
"Руски балет", през август
за втори път в столицата се
представи хор "Турецки",
през април  планетариумът
в Буенос Айрес организира
мултимедийна фотоизложба
с Юрий Гагарин, а в про-
винциите Тукуман и Огнена
земя преминаха Дни на рус-
ката култура. Освен това
през тази година бяха под-
писани три нови споразуме-
ния за сътрудничество меж-
ду руски и аржентински вис-
ши учебни заведения. "В
плановете за близкото бъ-
деще е да бъдат включени
аржентински ентусиасти за
участие в Международния
полумаратон One Run, в Иг-
рите на страните от БРИКС
в Казан, в Световния мла-

дежки фестивал в Сочи, как-
то и в много други събития",
добави посланикът.
В същото време Феоктис-

тов призна, че ехото от кам-
панията срещу Русия е стиг-
нало и до Аржентина. "Има-
ше случаи на отказ за пре-
доставяне на концертни за-
ли за руски творчески ко-
лективи. Представители на
руската общност не успяха
да проведат традиционния
фестивал "Матушка Русь" и
да се представят на фести-
вала на общините на аржен-
тинската столица. Универси-
тетът в Буенос Айрес зам-
рази сътрудничеството си с
"Руский център" на фонда
"Руский мир" и скъса кон-
тактите с руските висши
учебни заведения", отбеляз-

ва дипломатът.
Той подчертава, че въпре-

ки всичко това недоброже-
лателите на Русия не са ус-
пели да отменят интереса
към нея. "Те постигнаха по-
скоро обратен ефект. Сви-
детелство за това е увели-
чаващият се брой на кул-
турно-образователни ме-
роприятия в залите на "Рус-
кий дом" в Буенос Айрес,
както и на изучаващите рус-
ки език аржентинци. Инте-
ресът към развитието на
връзките с нашата страна
от държавите от Глобалния
юг непрекъснато расте", до-
бавя руският посланик.

ти за политизация в култур-
ната сфера", пише той.
Феоктистов отбелязва, че

през октомври в Буенос Ай-
рес е преминал концерт на
Московския областен дър-

Председателят на Държавната дума на Руската феде-
рация Вячеслав Володин се срещна с председателя на
Постоянния комитет на Общокитайското събрание на
народните представители Чжао Лецзи

Парламентаристите от Русия и Китай трябва
да направят всичко, за да утвърдят решенията
на лидерите на двете страни, но засега на за-
конодателите липсва динамика, заяви предсе-
дателят на Държавната дума на Руската феде-
рация Вячеслав Володин по време на срещата
си в Пекин с председателя на Постоянния ко-
митет на Общокитайското събрание на народ-
ните представители Чжао Лецзи.

"Трябва да признаем, че сме далеч от опти-
малния формат, далеч от онази динамика, коя-
то днес имат лидерите на нашите държави. И
трябва от своя страна да направим всичко, за
да утвърдим законодателно решенията, взети
на равнище ръководства на нашите страни - на
президента Владимир Путин и на председателя
Си Дзинпин", каза Володин.
Председателят на Думата посочи, че благода-

рение на усилията на лидерите си Москва и Пе-
кин постигнаха най-високо взаимно разбирателс-
тво. "Ние сме повече от стратегически партньо-
ри. Мисля, че сега всички разбират това и раз-
бира се, тази динамика на отношенията изисква

същата работа и от парламентите. Ние се надя-
ваме, че днешната среща ще даде своя принос в
укрепването на сътрудничеството, че ще израбо-
тим нови формати за неговото разширяване", про-
дължи председателят на Държавната дума.
На срещата присъстваха членовете на руска-

та делегация от Държавната дума и китайски
парламентаристи.
От своя страна Чжао Лецзи подчерта, че под

стратегическото ръководство на Си Дзинпин и
Владимир Путин китайско-руските отношения за-
пазват правилната динамика на развитие в но-
вата епоха. "Страните постоянно укрепват по-
литическото взаимно доверие, стратегическото
си взаимодействие рамо до рамо, придвижват
практическото сътрудничество в различни об-
ласти, заедно способстват многополюсния свят,
междудържавните отношения", констатира той.
Чжао Лецзи увери, че Общокитайското събра-

ние на народните представители и Държавната
дума на Руската федерация са готови да поста-
вят като главна цел развитието на договоренос-
тите между държавните глави на Русия и Китай.

Ðóñèÿ çàáðàíè âëèçàíåòî íà
îôèöèàëíè ëèöà îò Ìîëäîâà

ÎÎÍ ñå îáÿâè çà îëèìïèéñêî ïðèìèðèå

Руският президент Влади-
мир Путин заяви, че по вре-
ме на преговорите е обсъ-
дил с таджикистанския си
колега Емомали Рахмон въп-
росите на сигурността в
Централна Азия.

"Разбира се, засегнахме
проблемите на сигурността
в Централна Азия, особено
по въпросите, засягащи си-
туацията, която възниква в
Афганистан", каза Путин
след края на срещата.
Той добави, че  на прего-

ворите е било отделено вни-
мание на обсъждането на
регионалната и глобалната
проблематика. "Спряхме се
върху въпросите на взаимо-
действието в рамките на Об-
щността на независимите

държави, на Организация-
та на Договора за колектив-
на сигурност, на Шанхайс-

ката организация за сътруд-
ничество и на ООН", инфор-
мира руският президент.

Като ответна мярка на
преследването на руское-
зичните медии в Молдова
Русия забрани влизането в
страната на няколко офици-
ални лица от републиката,
се казва в публикувано на
сайта на руското Министер-
ство на външните работи съ-
общение.

"На 20 ноември в Минис-
терството на външните ра-
боти на Руската федерация
беше извикан посланикът на
Молдова Лилиан Дарий - по-
сочват от дипломатическо-
то ведомство. - На молдов-
ската страна е заявен ре-
шителен протест във връз-
ка с продължаващото поли-
тическо мотивирано прес-
ледване на рускоезични ме-
дии в Молдова, изразяващи
се дори в блокиране на дос-
тъпа към техните интернет
сайтове. На Лилиан Дарий
беше съобщено, че като аси-
метричен отговор е забра-
нено влизането на редица
официални лица на Репуб-
лика Молдова", отбелязват
от руското дипломатическо
ведомство.
По-рано властите в Киши-

нев спряха лиценза на 12
молодвски телевизионни ка-
нала, забраниха излъчване-
то на руски телевизии, бло-
кираха достъпа до десетки
информационни портали.

Както обясни това решение
на Службата за информация
и сигурност на републиката
Александър Мустяцъ, тези
медии представлявали зап-
лаха за информационната
сигурност на страната и се
явявали допълнителен из-
точник на нестабилност.
Действията на властите

бяха подложени на рязка
критика от правозащитници
и от лидери на опозиционни
партии. Те обърнаха внима-
ние върху въвеждането на
цензура в медиите, върху
нарушаването на правата на
гражданите да избират са-
мостоятелно източниците за
получаване на информация
и върху факта, че забрани-
те се въвеждат в период на
подготовка за всеобщи из-
бори за местни органи на
властта.
Официалният представи-

тел на руското Министерст-
во на външните работи Ма-
рия Захарова заяви, че бло-
кирането на рускоезичните
портали в Молдова няма да
остане без отговор. Според
нея тази стъпка свидетелс-
тва за неотклонната дегра-
дация на старанията на ре-
жима на президента Мая
Санду да ограничат свобо-
дата на изразяване на мне-
ние и на достъпа до инфор-
мация.

Общото събрание на ООН
прие резолюция за олим-
пийско примирие в периода
на провеждане на Олимпи-
адата в Париж. Руската и
сирийската страна се въз-
държаха при гласуването.
За документа гласуваха

над половината от членове-
те на Общото събрание на
ООН. Той има препоръчите-
лен характер.
Подобни резолюции се

приемат всяка година, пред-
шестваща Олимпиадите от
1993 година. Инициативата

е на Международния олим-
пийски комитет. Примирие-
то трябва да започне 7 дни
преди началото на състеза-
нията и да завърши 7 дни
след края на Параолимпий-
ските игри.
Заместникът на постоян-

ния представител на Русия
при ООН Мария Заболотс-
ка обясни позицията на рус-
ката делегация, въздържа-
ла се при гласуването. Спо-
ред дипломата в документа
не са отразени принципите
на равноправие и деполити-

зирането на спорта. Напро-
тив - политиката се намес-
ва в спорта и го превръща
в елемент за политически
натиск.
Представителят на Русия

в ООН нарече отстранява-
нето на руските спортисти
от международни състеза-
ния  незаконно. Тя покани
спортисти от целия свят да
участват в Световните игри
на дружбата и игри на бъ-
дещето, които ще се състо-
ят в Русия през следваща-
та година.
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С Маэстро Валерием Гергиевым,
первым Лауреатом
новоучреждённой премии
"Эрмитаж"

Проф. С. Шаренкова выступает на тему "Русскую культуру нельзя
отменить". Слева: Первый Генеральный Директор ТАСС М.С. Гусман
ведущий секции "Медийная культура"

Ýìèð Êóñòóðèöà î
ðóññêîé êóëüòóðå
Современную и оригинальную русскую ку-

льтуру необходимо продвигать во всем мире.
Об этом заявил режиссер Эмир Кустурица.
Кинематографист пообщался о современ-

ной русской культуре с журналистами в кулу-
арах IX Санкт-Петербургского международного
Форума объединенных культур. Режиссер при-
вел в качестве примера произведения Евге-
ния Водолазкина и Захара Прилепина.

"Сейчас надо думать о том, как оригиналь-
ную русскую культуру делать узнаваемой в
мире. Она была известна, но, мне кажется,
на Западе не хотели показывать, как много
у вас хорошего, потому что всегда было та-
кое отношение", - высказался Кустурица.
По его словам, не так много фильмов в

России снято на основе отечественной сов-
ременной прозы. В стране есть сильные пер-
сонажи, которые не использовались, напом-
нил режиссер.

Ðîññèÿ íàìåðåíà ïðîäâèãàòü ðóññêîÿçû÷íûå ÑÌÈ çà ðóáåæîì

Ïüåð äå Ãîëëü ïðèçíàëñÿ â ëþáâè
 Дискриминация российской культуры на Западе не позво-

ляет установить прочную базу для диалога, уверен потомок
президента Франции Шарля де Голля Пьер де Голль. По его
словам, присутствие российской культуры пытаются сокра-
тить, в результате чего возникает односторонняя точка зре-
ния, сообщает РИА "Новости".
Общественный деятель уверен, что диалог возможен толь-

ко в том случае, если понимаешь вторую сторону, а это не-
возможно без знания культуры и истории другого народа. Он
не сомневается, что знание о чужой культуре является осно-
вой для взаимодействия в многополярном мире.
Пьер де Голль сообщил, что рассматривает возможность

получения гражданства России и считает это честью для се-
бя. По его мнению, Россия предлагает своим гражданам боль-
шие перспективы. Он признался в любви к "глубокой и мощ-
ной культуре, интеллекту и русскому духу".

Одним из приоритетов своей работы Россия считает продви-
жение русскоязычных СМИ в зарубежном медиапространстве,
заявила спикер Совета Федерации Валентина Матвиенко. Она
выступила на заседании Межпарламентской ассамблеи (МПА),
сообщает ТАСС. Форум прошел 17 ноября в столице Киргизии.
Российский политик назвала важным работу центров откры-

того образования на русском языке в теме продвижения русс-
кого языка. Не менее значимой является роль славянских уни-
верситетов, филиалов российских вузов за рубежом. Большин-
ство филиалов отечественных университетов сейчас действуют
в странах Содружества, отметила Матвиенко, но ими интересу-

ются и в других регионах мира. Хорошо заметна в этом вопро-
се деятельность русских домов за рубежом и центров русского
языка при местных университетах. Они открыты в восьмидеся-
ти странах мира, добавила глава Совфеда.
Русский язык - достояние всех народов страны, а также

народов, проживающих в Евразии. Он позволяет расширять
интеграцию, с его помощью развиваются бизнес-сфера и
наука, даёт возможность получить образование в другой стране,
найти себе работу в соседнем государстве. Все эти возмож-
ности открыты для жителей разных стран, поэтому поддерж-
ка русского языка идёт на благо всем народам СНГ.

Девятый международный
культурный форум состоялся
в Санкт-Петербурге с 16 по
18 ноября 2023 года. В этом
году он получил название -
United Cultures - это форум
объединенных культур, соб-
равший вместе представите-
лей различных культур и на-
циональностей. На форум
приехали делегации из 70-ти
стран - те, кто понимает, что
отменить российскую культу-
ру и её общемировое значе-
ние невозможно. Среди гос-
тей и спикеров форума была
издатель нашей газеты, пред-
седатель Форума "Болгария
- Россия" профессор Светла-
на Шаренкова.
В новом, стремительно

меняющемся мире, это со-
бытие стало площадкой для
обсуждения самых акту-
альных мировоззренческих
вопросов, а также местом,
где рождаются новые идеи
и проекты. Организаторы
форума - правительство РФ,
Министерство культуры РФ
и правительство Петербур-
га. Деловая программа фо-
рума включала в себя сес-
сии на девяти тематических
площадках: "Театр", "Кино",
"Музеи", "Музыкальная куль-
тура", "Деловая культура",
"Медийная культура", "Позна-
ние истории через культуру",
"Искусственный интеллект -
угроза или благо для куль-
туры" и "Традиционная куль-
тура как фундамент постро-
ения общества". Они прошли
16 и 17 ноября в Главном шта-
бе Эрмитажа и в Государст-
венной академической капел-
ле Петербурга. В рамках фо-
рума 16 ноября были подпи-
саны 11 меморандумов и
программ сотрудничества с
зарубежными министерства-
ми культуры. 17 ноября про-
шла встреча глав делегаций
на тему "Культурный сувере-
нитет как основа государст-
венной идентичности".
Россия настроена на вза-

имодействие со всеми, кто
разделяет ее ценности ми-
ра и взаимоуважения. Об

этом заявил Президент РФ
Владимир Путин, выступая
перед участниками Форума.
Он выразил уверенность, что
"сбережение самобытности
народов в равных правах и
возможностях для всех го-
сударств - залог успешного
развития человечества".

"Мы убеждены: будущее -
за свободным, многоли-
нейным и многообразным
развитием культур , за
самым широким диалогом
гуманитарных сообществ
многополярного мира, ко-
торый сегодня рождается", -
подчеркнул он. Более того,

отметил Путин, именно куль-
тура и спорт являются глав-
ными связующими мостами
между народами.

"Мосты кто будет наводить?
Военные с трудом это дела-
ют, и у политиков взаимные
претензии, взаимные обиды,
амбиции, борьба за собст-
венное политическое буду-
щее. Постоянная борьба и
драка, только деятели куль-
туры, которые умные, они
думают о будущем, и они на-
водят мосты. Вот это мис-
сия культуры, так же, как и
миссия спорта", - убежден
Президент РФ. В этой свя-
зи он обратил внимание, что
политика так называемой ку-
льтуры отмены в отношении
России провалилась.

"Политика "отмены России"
сама по себе, по сути своей,

антикультурна, неоколониаль-
на, расистска. Правда в том,
что с этой пресловутой "от-
меной", как и с антироссий-
скими так называемыми сан-
кциями у авторов этих идей,
что называется, с самого на-
чала не заладилось", - кон-
статировал Глава российского
государства. В качестве при-
мера он привел конкурс име-
ни Чайковского, за которым
онлайн наблюдали 50 миллио-
нов человек, половина из ко-
торых - представители Ев-
ропы.
Во время участия в пле-

нарном заседании Форума

объединенных культур Вла-
димир Путин ответил на воп-
рос о том, стоит ли в сло-
жившихся условиях "при-
крыть" окно в Европу, кото-
рое "прорубил" Петр Вели-
кий.

"Когда дует, можно и
прикрыть, чтобы не просту-
диться. Но у нас хорошая по-
года", - сказал глава россий-
ского государства. В то же
время, отметил российский
лидер, наша страна не хо-
чет ни с кем рвать отноше-
ния, Россия ничего не заку-
поривает - "ни двери, ни фор-
точки, ни окна".

"Подлинное искусство, что
называется, кость в горле.
Оно мешает этим людям ис-
кажать прошлое в угоду
нынешним своим идеологи-
ческим или, как мы часто ви-

дим, гендерным конструкци-
ям", - сказал он.
По словам Путина, настоя-

щее искусство мешает страв-
ливать людей, поэтому от не-
го пытаются избавиться. А не-
которые страны сами пыта-
ются оградиться от нашей ку-
льтуры, перечеркнуть ее. Но
отменить русскую культуру
невозможно, заключил он.
Санкт-Петербург на неско-

лько дней превратился в
настоящую точку притяже-
ния для творцов практиче-
ски со всего мира. В новом,
стремительно меняющемся
мире, это событие стало

площадкой для обсуждения
самых актуальных мировоз-
зренческих вопросов, а так-
же местом, где рождаются
новые идеи и проекты.
Подробная программа

фестиваля включала десят-
ки мероприятий: панельные
дискуссии, встречи, круглые
столы. В дни проведения фо-
рума около 40 городских му-
зеев работали бесплатно.
Для гостей форума органи-
заторы подготовили обшир-
ную культурную программу.
16 ноября в Марийнском те-
атре прошла премьера
оперы "Лакме", в Александ-
ринском театре состоялся
фестиваль китайской куль-
туры, а вечером на Дворцо-
вой площади выступили
Zivert, The Hatters, Dabro. 17
ноября в Мариинском теат-

ре прошла премьера оперы
"Мастер и Маргарита". 18
ноября, в день закрытия,
Мариинка подарила гостям
форума прекрасный балет
"Парфюмер. История одной
любви" в незабываемым ис-
полнении артистов филиала
Мариинского театра в Рес-
публике Северная Осетия -
Алания и премьера единст-
венной комедийной оперы
Рихарда Вагнера "Нюрнгбер-
гские мейстерзингеры" под
гениальной дирижерской пал-
кой Маэстро Гергиева.

18 ноября в Георгиевском
зале Эрмитажа впервые
вручили премию "Эрмитаж".
Ее присудили за вклад в сох-
ранение и популяризацию
лучших образцов мирового
культурного наследия. Лау-
реатами стали художест-
венный руководитель Мари-
инского театра Валерий Гер-
гиев и художественный ру-
ководитель балета Михайлов-
ского театра Начо Дуато.
Участники девятого Санкт-

Петербургского международ-
ного культурного форума -
главы и члены зарубежных
официальных делегаций,
представители междуна-
родных организаций, профес-
сионального сообщества в
области культуры подписали
декларацию, направленную
на формирование общей
международной инфраструк-
туры необходимой для под-
держки национальных отрас-
лей культуры и искусства
стран-участниц Форума, а
также обеспечение развития
их многопланового культур-
ного сотрудничества.

Приложение к газете «Русия днес - Россия сегодня»
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В Софийском ларго в
рамках выставки "FesTEAval
2023" состоялась презента-
ция традиций и обычаев чае-
пития разных народов ми-
ра. Презентацию "Русского
чаепития" открыли компози-
цией "Подмосковные вечера"
солистки балетной студии
"Тырговиште" под руковод-
ством Севдалины Стойчевой
и Мариам Макарнаян.

На сцене
команды
КВН

В Софии 18-19 ноября
2023 года состоялись XVI
Страновая конференция ор-
ганизаций российских со-
отечественников, Национа-
льная молодежная конфе-
ренция и VI Фестиваль КВН.
В работе Страновой и Мо-

лодежной конференций при-
няли участие руководители
организаций соотечественни-
ков и активисты молодежи
из разных городов Болгарии.
Конференции начались об-

щим Пленарным заседанием.
На открытии выступила Чрез-
вычайный и полномочный по-
сол РФ в Болгарии Элеоно-
ра Валентиновна Митрофано-
ва, которая обозначила роль
российских соотечественни-
ков в сохранении русского
языка, исторической памяти,
духовных и культурных цен-
ностей.  Также было зачита-
но приветствие директора Де-
партамента по работе с со-
отечественниками за рубе-
жом МИД России А.Б. Нури-
заде, который дал высокую
оценку деятельности сооте-
чественников в Болгарии.
Участников конференций

приветствовали руководи-
тель представительства Рос-
сотрудничества в Болгарии
Тимур Дудаев, представи-
тель Ассоциации Волонтер-
ских Центров России Ека-
терина Жуковская, предсе-
датель Международного дви-
жения русофилов Николай

Малинов ,  председатель
Фонда "Устойчивое разви-
тие для Болгарии" Станка
Шопова, зачитано привет-
ствие исполнительного ди-
ректора Фонда поддержки
и защиты прав соотечест-
венников, проживающих за
рубежом, А.И. Удальцова.
Председатель Координа-

ционного совета организа-
ций российских соотечест-
венников в Болгарии Мари-
на Дадикозян в своем док-
ладе подвела итоги работы
организаций за прошедший
период и обозначила важ-
ные направления дальнейшей
деятельности, направленной
на сохранение русского язы-
ка и культуры, исторической

памяти, защиты прав сооте-
чественников, развитие мо-
лодежного движения.
Участники конференций

тепло приветствовали вете-
ранов Великой Отечествен-
ной войны в Болгарии Иго-
ря Николаевича Завьялова,
Аллу Николаевну Илиеву,
Алину Михайловну Тошеву и
Галину Макаровну Игнатову.
Почетные грамоты за вклад

в сохранение исторической
памяти и поддержание исто-
рико-мемориальных мест в
Болгарии вручены председа-
телю Фонда "Устойчивое раз-
витие для Болгарии" Станке
Шоповой, Русским клубам из
городов Видин, Добрич, Пер-
ник и Русе.

Работа конференций про-
должилась отдельными ра-
бочими заседаниями.
На заседаниях Страновой

конференции обсуждены ак-
туальные проблемы граждан
РФ, проживающих в Болга-
рии, вопросы сохранения
русского языка, русской ку-
льтуры, защиты прав сооте-
чественников. сохранения ис-
торической памяти, дальней-
шей консолидации соотечес-
твенников в Болгарии, новые
формы работы с молодежью
и многие другие. Участники
Молодежной конференции об-
судили итоги форумов, кото-
рые прошли в России и Бол-
гарии, обсудили деятельность
молодежных организаций в

городах Болгарии. Предста-
витель Ассоциации Волонтер-
ских Центров России Екате-
рина Жуковская рассказала
молодым соотечественникам
о международных волонтер-
ских проектах.
В рамках конференций

также состоялись увлекате-
льные тренинги по оратор-
скому мастерству, командо-
образованию, правильной
постановке целей. Итоговым
документом работы конфе-
ренций стала Резолюция.

"ЛЮБОВЬ СПАСЕТ МИР"

Под таким девизом вече-
ром 18-го ноября прошел VI
Фестиваль КВН, который по
традиции объединил сооте-
чественников разного воз-
раста из разных городов
Болгарии. Победителем фес-
тиваля стала команда
"STZ.RU" (Русский клуб и
приятели, г. Стара-Загора),
капитан команды Надежда
Иванова. Два вторых места
поделили команда председа-
телей Русских клубов Феде-
рации "Союз соотечествен-
ников" - "Рожденные в СССР"
с капитаном Юлией Ждано-
вой и команда "Веселый вос-
ход" (г. Плевен) с капитаном
Светланой Бейдовой. Третье
место у команды "Случай-
ные люди" (г. Варна), капи-
тан команды Анна Костина.
В рамках конференций с

успехом прошла концертная
программа "Искусство спа-
сет мир", представленная
Светланой и Сергеем Тра-
пезниковыми. Участники ме-
роприятий выразили свою
благодарность организато-
рам за возможность обсу-
дить важные вопросы, по-
лучить новые навыки и уме-
ния, обменяться опытом, по-
зитивными эмоциями и яр-
кими впечатлениями.

Общее фото на память
Фото: Лилия Ашарфудинова

Культурную программу пре-
зентации продолжила Студия
"Славянский круглый год" с
миниатюрой об истории по-
явления чая на Руси, а под-
держали праздничный наст-
рой гостей русского стенда
маленькие воспитанники во-
кальной группы "Домисольки"
с песней "Самовар" и испол-
нительница русских романсов
Раиса Полякова.

Гости чайного фестиваля
узнали секреты приготовле-
ния "дочайного" русского на-
питка "Сбитеня", познакоми-
лись с историей русского са-
мовара и, конечно, попробо-
вали ароматный "Иванчай" с
традиционными русскими
пряниками, баранками и пи-
рогами.
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Президент Александр Лукашенко и генеральный секретарь ОДКБ
Имангали Тасмагамбетов

Президент Беларуси Алек-
сандр Лукашенко рассчиты-
вает, что саммит ОДКБ в
Минске, который планирует-
ся провести 23 ноября (пос-
ле редакционного окончания
газеты), поспособствует на-
ращиванию коллективных
усилий по обороне и безо-
пасности. Об этом он зая-
вил на встрече с генеральным
секретарем ОДКБ Имангали
Тасмагамбетовым, передает
корреспондент БЕЛТА.

"У нас с вами ответст-
венный период. Нам надо
достойно провести сессию
нашей военно-политической
организации. И я хотел бы
прежде всего от вас услы-
шать, если это есть, опре-
деленные нюансы накануне
этого мероприятия. Очень

ответственного мероприя-
тия. Мы очень серьезно го-
товимся к этому мероприя-
тию", - сказал Александр Лу-
кашенко.
Что касается ОДКБ, Пре-

зидент констатировал нали-
чие непростого периода на
постсоветском пространст-
ве. Прежде всего этот пе-
риод характеризуется неко-
торыми конфликтными ситу-
ациями на этом простран-
стве, в том числе в зоне от-
ветственности организации.
"Но мы к этому готовы, и я
надеюсь, что данное меро-
приятие в рамках военно-по-
литической организации в
Минске будет как раз спо-
собствовать наращиванию
наших усилий по обороне и
безопасности членов ОДКБ",

- заявил Президент.
Александр Лукашенко дал

положительную оценку тому
факту, что в этот момент на
юге в Центральной Азии уда-
лось найти развязки неко-
торого конфликта, существо-
вавшего между Таджикиста-
ном и Кыргызстаном.
Закончилось также проти-

востояние между Арменией
и Азербайджаном. "Надо ду-
мать о будущем - как уст-
раивать там жизнь двух го-
сударств", - подчеркнул бе-
лорусский лидер.

"Понятно, что и там проб-
лемы накапливались не один
год, не два, не три и не пять.
Это давние болевые точки.
Но наметился позитив в этом
отношении. Это не потому,
что мы председательствова-

ли (в ОДКБ в нынешнем
межсессионном периоде. -
Прим. БЕЛТА). Но на этот пе-
риод пришлись вот эти хо-
рошие шаги, пришелся такой
момент, движение, тренд к
успокоению ситуации на пост-

советском пространстве.
Еще раз подчеркиваю, в зо-
не ответственности ОДКБ.
Потому что и Армения, и
Кыргызстан являются члена-
ми ОДКБ", - сказал Алек-
сандр Лукашенко.

Председатель Социал-
демократической партии Лаури
Ляэнеметс

Будущее семей и предприятий Эстонии зависит от
того, как быстро удастся отказаться от прежних догм
в экономической и финансовой политике. Поскольку
правый подход к экономике и абсолютная идеализа-
ция свободного рынка уже не предлагают нынешним
мировым проблемам эффективных решений, Эстония
нуждается в экономической модели, в основе которой
лежало бы предотвращение и решение серьезных об-
щественных проблем, а не просто всеобщее накопле-
ние сбережений.

Председатель Социал-де-
мократической партии Лау-
ри Ляэнеметс на проходя-
щем сегодня заседании со-
вета уполномоченных партии
подчеркнул необходимость
активного инвестирования в
людей и энергетику.

"Образованные люди
выполняют более интеллек-
туальную работу, и благода-
ря зеленой энергетике мы
сможем снизить цены на
производство и восстано-
вить наши экспортные воз-
можности. Так мы добьемся
цели обеспечить жителям
Эстонии более высокие
зарплаты", - отметил Ляэ-
неметс в своей речи.
По его словам, социал-де-

мократы в своей экономи-
ческой и финансовой поли-
тике исходят из того, что у
правительства в экономи-
ческих процессах должна
быть ведущая роль, а не
роль наблюдателя.

"В ситуации, когда всё бо-

и решений, которые приве-
дут нас всех к цели. Пред-
приниматели, делая инвес-
тиции, должны знать, каков
план государства по пере-
ходу на возобновляемую
энергию, какими будут объ-
емы вырубки лесов и ско-
лько денежных средств по-
лучит публичный сектор", -
сказал лидер социал-демо-
кратов.
Он также отметил, что для

дальнейшего развития Эсто-
нии необходимо активно ин-
вестировать в людей и
энергетику.

"Самую ценную работу в
мире может выполнять то-
лько самый умный в мире
народ. И поэтому учеба и
повышение своей квалифи-
кации не могут быть только
личной инициативой челове-
ка и зависеть от рабочего
места и наличия или отсут-
ствия возможностей. Посто-
янная учеба должна стать
естественной частью рабо-

чего процесса. В 40-часо-
вой рабочей неделе нужно
находить всё больше време-
ни для приобретения новых
навыков и знаний. Только
так будут расти ценность
выполняемой работы и зар-
платы", - подчеркнул Ляэ-
неметс.

"Что касается энергетики,
то план социал-демократов
заключается в снижении
стоимости электричества,
производстве зеленой и чис-
той энергии, и создании
новых высокооплачиваемых
рабочих мест. Прежнюю

цель Эстонии мы должны уд-
воить - производить около
200% нынешнего объема
потребления электроэнер-
гии из возобновляемых ис-
точников. Это обеспечит се-
мьям и производствам дос-
тупную энергию на уровне
Северных стран", - сказал
Ляэнеметс. Такая многогран-
ная энергетическая систе-
ма не появится без актив-
ной ведущей роли правите-
льства, особенно с учетом
того, что времени остается
всё меньше, добавил Ляэ-
неметс.

льше стран защищают свою
экономику, глобализация от-
ступает, а окружающая сре-
да меняется резко и стре-
мительно, у правительства
должна быть смелость от-
стаивать то, что действите-
льно важно. Я встречался с
предпринимателями в
разных регионах Эстонии, и
их единый месседж прави-
тельству заключался в том,
что они ждут от государст-
ва четкой стратегии, плана

В рамках рабочего визи-
та в Бельгию министр про-
мышленности и строитель-
ства РК Канат Шарлапаев
принял участие в конферен-
ции, прошедшей в общеев-
ропейском издании Euractiv,
передает собственный кор-
респондент агентства Kazin-
form.
Конференция "Укрепление

отношений Евросоюз - Ка-
захстан. Какова роль тор-
говли и поставок критичес-
ки важного сырья?" прохо-
дила в гибридном формате.
В качестве приглашенных
спикеров совместно с чле-
ном Правительства РК
выступили депутат Европей-
ского парламента Влодзи-
меж Цимошевич (Польша),
глава Европейского инсти-
тута азиатских исследований
Аксель Гоэтальс и член Ев-
ропейского экономического
и социального комитета по
транспорту, энергетике, ин-
фраструктуре, информаци-
онному обществу и внешним
связям Думитро Форнеа.
Евродепутат В.Цимошевич

рассказал, что двадцать лет

назад он возглавлял минис-
терство иностранных дел
Польши. И первый его за-
рубежный визит в этом ста-
тусе вне пределов Европы
был именно в Казахстан.

- Это было мое личное ре-
шение. Поскольку я верю в
потенциал Казахстана, эко-
номический потенциал госу-
дарства. Кроме того, РК на-
ходится в стратегически
важном регионе мира. И По-
льша также поддерживает
хорошие отношения с Ка-
захстаном, - сказал евро-
депутат.
Бывший глава МИД Поль-

ши добавил, что с удовлет-
ворением видит, что лидеры
Европейского союза сегод-
ня обращают надлежащее
внимание к Казахстану и
всей Центральной Азии.

- Казахстан обладает зна-
чительным потенциалом в
области критически сырь-
евых материалов. Одна из
важных геологических стран
мира, что подтверждается
исследованиями ученых из
США, Швеции. Я верю, что
отношения между Евросою-

зом и Казахстаном будут ук-
репляться, - отметил в сво-
ем выступлении Думитро
Форнеа.
Министр промышленности

и строительства РК Канат
Шарлапаев считает, что ЕС
и Казахстан открывают но-
вую главу в двусторонних от-
ношениях. И РК может внес-
ти значимый вклад в обес-
печение стабильности и ди-
версификации поставок
критического сырья в ЕС.

- Мы перевели диалог с
Европейским союзом на
практический уровень. Из
Казахстана на Европейскую
неделю критического сырья
приехало 15 компаний, ко-
торые уже работали с ев-
ропейским бизнесом. В
рамках этого диалога мы
пытаемся реализовать в
практическом плане те ве-
щи, которые прописаны в
двустороннем меморандуме
и дорожной карте. Вопло-
тить это в более реальных
проектах. В Брюсселе под-
писано два меморандума.
Это соглашение в области
редкоземельных металлов и

в области развития геоло-
гии в Казахстане с одним из
лидеров геологических ис-
следований в мире. Из 34
критических материалов в
Казахстане уже производит-
ся 18, то есть наша страна
является значимым лиде-
ром в этой области. При-
чем не просто добычи сырья
в виде концентратов или не-
доработанных материалов, а
уже готовых к работе ме-
таллов. Следующим шагом в
сотрудничестве с ЕС долж-
но стать развитие тех мес-
торождений, которые у нас
есть. В этом плане мы хо-
тим, чтобы европейская сто-
рона приняла участие в рас-
ширении числа добываемых
минералов и металлов, -
рассказал Канат Шарлапа-
ев.

Канат Шарлапаев

С 22 по 24 ноября на главной
выставочной площадке страны -
НВК "Узэкспоцентр" проходят сра-
зу три выставочных мероприя-
тия: XVIII международная выстав-
ка "UzAgroExpo - сельское хо-
зяйство"; XVIII международная
выставка "UzProdExpo - пищевая
про-мышленность"; VI междуна-
родная выставка "InterPackExpo
- упаковочная промышленность".
На объединённой экспозиции ком-
пании продемонстрируют иннова-
ционные разработки в области
сельхоз и пищевой индустрии.
В последние годы в Узбекис-

тане проводится определённая ра-
бота по направлению реформи-
рования сельского хозяйства
страны. Для достижения постав-
ленных целей согласно указу пре-
зидента Узбекистана от 23 ок-
тября 2019 года, была принята
Стратегия развития сельского хо-
зяйства на 2020 - 2030 годы.
В 2023 году современные тех-

нологии и инновационные реше-
ния на своих стендах презенту-
ют более 120 компаний из Уз-
бекистана, Австрии, Армении, Бе-
ларуси, Болгарии, Ирана, Италии,
Казахстана, Кипра, Китая, Кыр-
гызстана, Нидерландов, Южной
Кореи, России, США, Туркменис-
тана, Турции и Чехии.

Â Òàøêåíòå ïðîõîäÿò
òðè âûñòàâêè
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Вольтер: Надобно, чтобы все глаза обращались к северной звезде
В Санкт-Петербурге с 16

по 18 ноября состоялся IX
международный культурный
форум под названием "Фо-
рум объединенных культур".
Он собрал представителей
более 70 стран, 56 офици-
альных делегаций и более 30
министров культуры. Глав-
ной площадкой форума стал
Главный штаб Эрмитажа.
В конце ноября 1764 года

Екатерина II приобрела кол-
лекцию из 225 картин фла-
мандских и голландских ху-
дожников. Так императрица
положила начало созданию
Эрмитажа.
Европейские коллекцио-

неры и знатоки искусства
считали российскую импе-
ратрицу превосходной поку-
пательницей. Она почти не
торговалась, приобретала
сразу много картин, отлич-
но разбиралась в живописи
и точно знала, что хочет ку-
пить на этот раз. Однако на-
чало царской коллекции
было положено почти слу-
чайно. Благодарить за него
Екатерина Великая должна
была немецкого коммерсан-
та Иоганна Эрнста Гоцков-
ского, а точнее, его неспо-
собность "сводить дебет с
кредитом".
Одним из занятий купца на

протяжении почти десяти лет
была покупка самых ценных
полотен для прусского коро-
ля Фридриха II. В финан-
совых делах Гоцковского,
впрочем, не все было глад-
ко. Оказавшись не в состо-
янии решить свои проблемы,
он начинает продавать уже
собранную коллекцию ,
чтобы расплатиться с госу-
дарством. В Берлине все
картины осмотрели специа-
листы; от России переговоры
вел князь Владимир Долго-
рукий. Когда подлинность по-
лотен получила подтвержде-
ние, их, недолго думая, и ку-
пила Екатерина II. В первую
коллекцию вошли шедевры
фламандских живописцев, а
также картины Рембрандта,
Йорданса и других приз-
нанных мастеров. Эти 225
полотен составили основу
будущей экспозиции Эрми-
тажа.
Императрица не учла од-

ного: в Петербурге попрос-
ту не было места для этих
картин. По указу Екатери-
ны II архитектор Жан-Батист
Деламот спроектировал не-
большой павильон возле Зим-
него дворца, назвав его
ermitage - "место уединения",
"жилище отшельника" в пе-
реводе с французского. Сю-
да государыня приглашала
лишь избранных гостей, но
по большей части предпочи-
тала проводить здесь время
наедине с собой. Зарубеж-
ными художественными ше-
деврами императрица любо-
валась вместе с …мы-шами!
Именно так она писала в сво-
их мемуарах.
До начала XIX века ред-

кий ценитель прекрасного
бывал в Эрмитаже. Неско-
лько иностранных посетите-
лей, приглашенных госуда-
рыней лично, отмечали, что
Екатерина Великая скрыва-
ет от посторонних глаз одну
из самых богатых коллекций
Европы . Столь высокая
оценка, несомненно, льсти-
ла просвещенной импера-

трице. Своими достижения-
ми на культурном поприще
Екатерина II охотно делилась
в переписке с философами
того времени - Дидро, Во-
льтером, Д'Аламбером. "На-
добно, чтобы все глаза об-
ращались к северной звез-
де. Ваше императорское ве-
личество нашли путь к сла-
ве, до вас неведомой всем
прочим государям. вы дей-
ствительно сделались бла-
годетельницею Европы и
приобрели себе подданных
величием вашей души более,
чем другие могут покорить
оружием", - писал Вольтер
Екатерине.

9 августа 1779 года в Пе-
тербурге с русского купе-
ческого судна на берег
выгрузили 12 заколоченных
деревянных ящиков неверо-

ля и "Данаю" Рембрандта.
Сеть екатерининских

"скупщиков" картин опутала
всю Европу. Примеру Голи-
цына следовал русский пос-
ланник в Дрездене князь Ан-
дрей Белосельский. Он до-
говорился о приобретении
коллекции министра Саксо-
нии графа фон Брюля. Во
второй половине XVIII столе-
тия она считалась одной из
самых внушительных: шесть-
сот гравюр и картин пред-
ставителей разных школ - от
немецкой до голландской. Не
отставал от Белопольского и
другой русский дипломат -
Алексей Мусин-Пушкин. Бу-
дучи посланником в Лондо-
не, он в 1779 году стал пос-
редником при покупке Ека-
териной II галереи Роберта
Уолпола - влиятельного по-
литика от партии вигов.
Большое видится на рас-

стоянии: поначалу далеко не
все понимали грандиозность
замысла Екатерины II, вос-
принимали его как простую
прихоть "Матери Отечества".
Бытовало мнение, что все
это делается не ко време-
ни: на дворе 1770-е годы,

Россия воюет с Турцией за
выход к Черному морю, а
государственная казна не
бездонна. Французский фи-
лософ Дени Дидро жаловал-
ся скульптору Этьену Фаль-
коне (создателю "Медного
всадника") на ту ненависть,
что испытывают к нему лю-
ди из-за Эрмитажа.

"Знаете, почему? Потому
что посылаю вам картины.
Вопят любители, вопят ху-
дожники, вопят богачи… Им-
ператрица собирается при-
обрести собрание Тьера во
время разорительной войны:
вот что их унижает и повер-
гает в смущение", - писал

тение.
Наконец, увидев картины,

императрица впала в
ярость. Обращаясь к свое-
му давнему знакомому ба-
рону Гримму, она впослед-
ствии напишет: "К моему ве-
ликому изумлению, все - от-
вратительный хлам!". Вмес-
то шедевров государыня по-
лучила обыкновенные под-
делки, причем плохого ка-
чества. Стараясь хоть как-
то избавиться от неприят-
ного осадка после этого
происшествия, Екатерина II
велела распродать картины
за символическую сумму, а
вырученные деньги отдалаЕкатерина II со знатоками искусства осматривает новую коллекцию

Здание Эрмитажа - первая половина XIX века

Библиотека Вольтера в Эрмитаже
Знаменитые атланты у входа в здание
"Новый Эрмитаж"

Дидро. Порой казалось, что
мечтам Екатерины Великой
мешает сбыться злой рок: в
1771 году в Финском зали-
ве, совсем немного не доб-
равшись до места назначе-
ния, утонул корабль с кар-
тинами, приобретенными
Дмитрием Голицыным в Гол-
ландии. Под воду ушли сот-
ни картин.
Иногда императрица ста-

новилась жертвой собствен-
ной нетерпеливости и, как ни
удивительно, доверчивости.
В 1779 году в Петербург из
Италии приехала очередная
партия полотен. Накануне
Екатерине Великой пришло
письмо от знатока древнос-
тей Иоганна Рейффенштейна.
Находясь в Риме, он писал,
что получил возможность ку-
пить картины Леонардо да
Винчи и Рафаэля, а "в при-
дачу" - еще несколько работ
небезызвестных мастеров.
Цену Рейффенштейн назвал
весьма низкую и призвал го-
сударыню поторапливаться с
решением. Екатерина пове-
рила искусствоведу на сло-
во и не стала высылать
экспертов для проверки по-
лотен.
Понадеявшись на добро-

совестность Рейффенштей-
на, государыня велела не-
медленно расплатиться за
картины и с замиранием
сердца ждала их в столице.
Шедевры самого Леонардо,
казалось, были так близко!
Однако в день прибытия по-
лотен все сразу пошло не
так. Когда картины выгру-
зили, доставили в Эрмитаж
и распаковали, Екатерина II
заметила странное смуще-
ние на лицах экспертов.
Служащие Эрмитажа, поту-
пившись, сновали туда-сю-
да и не стремились обсуж-
дать с ней новое приобре-

на благотворительность.
А вот Иоганн Рейффен-

штейн, похоже, отделался
легким испугом. Памятуя о
его былых заслугах (переда-
че в царскую коллекцию
слепков древних статуй и мо-
делей римских зданий), Ека-
терина Великая не стала на-
казывать искусствоведа.
Впредь она была осторожней
и приказывала экспертам "с
пристрастием" осматривать
картины перед покупкой.
Несмотря на трудности,

Екатерине II удалось к 1790
году собрать внушительную
коллекцию, состоящую не то-
лько из картин. Помимо жи-
вописных полотен, в Эрми-
таже, по словам импера-
трицы, находилось "38 000
книг и гравюр, 10 000 резных
камней и собрание естес-
твеннонаучное, заполняющее
две большие залы".
Внуки Екатерины Великой

продолжили ее дело. При
Александре I директор Лув-
ра Доминик Виван-Денон
способствовал прибытию в
Петербург картины Карава-
джо "Юноша с лентой". Всю
коллекцию император при-
казал разделить на неско-
лько частей и назначить для
каждой особого хранителя.
Полноценный музейный

статус Эрмитаж обрел, ког-
да Российской империей пра-
вил Николай I. В 1826 году
открылась знаменитая ныне
Военная галерея 1812 года,
а в 1852 году Эрмитаж стал
доступен для посещения. По
этому случаю устроили
пышное празднование: тор-
жественный ужин на шесть-
сот персон и спектакль в
Эрмитажном театре.

ятно большого размера.Сто-
имость груза составляла бо-
лее 135 тыс. Французских
Ливров. Его получатель, рус-
ская императрица Екатери-
на Великая, справедливо
считала содержимое этих
ящиков бесценным: черные
доски скрывали 6902 тома
- личную библиотеку Воль-
тера. Она хранится в Эрми-
таже.
Российский посол во

Франции Дмитрий Голицын
сделал немало для того,
чтобы екатерининская кол-
лекция ширилась и богате-
ла. В 1767 году он приоб-
рел выдающуюся работу
Рембрандта "Возвращение
блудного сына". Искусство-
веды до сих пор считают по-
купку этой картины главной
удачей Екатерины Великой.
Голицын, поощряемый госу-
дарыней, развил бурную де-
ятельность в Европе. Через
три года он пополнил кол-
лекцию Эрмитажа собрани-
ем швейцарского государ-
ственного деятеля Франсуа
Троншена, а в 1772 году
"добыл" для императрицы
"Святое семейство" Рафаэ-



24-30 ноября 2023
9. ЛИЦА

Страницу подготовила
Светлана Васильева

Как и многие девочки, в детстве
Наталья Мухина хотела стать моде-
лью. Но разные обстоятельства пос-
тавили крест на этой мечте.  Нес-
колько лет назад стала бабушкой
двух замечательных внуков. Но все
это время ей чего-то не хватало. В
конце августа она отправилась на
международный конкурс красоты в
Сочи, откуда привезла в Беларусь
корону главной красавицы земного
шара.

"В 50 задумалась - чего хочу"

Поверить в то, что эта жгучая
брюнетка работает моделью, не-
сложно. Однако, когда Наталья го-
ворит, что она дважды бабушка, ко-
торая зимой отпраздновала 50-лет-
ний юбилей, все удивляются.

- Первое время я не верила та-
ким комплиментам, думала, что
знакомые просто льстят. Но когда
то же самое начали говорить пос-
торонние люди, была поражена. А
когда неожиданно для всех, и в пер-
вую очередь для себя самой, выиг-
рала один из самых масштабных
международных конкурсов красоты
"Красавица & Красавец земного ша-
ра", поняла, что все эти компли-
менты - не пустые слова, призна-
ется Наталья Мухина.

- Фотосессии, мировые подиумы,
интервью... Если бы еще год назад
кто-то сказал, что моя жизнь так
круто изменится, не поверила бы,
- говорит она. - Я росла творчес-
ким ребенком. Увлекалась живопи-
сью и музыкой, участвовала в
школьных постановках и концертах.
Был даже период, когда всерьез
мечтала связать свою жизнь с твор-
чеством и уехать учиться в Санкт-
Петербург. Но в итоге Наталья
выбрала более приземленную про-
фессию банковского работника и
поступила на финансово-экономи-
ческий факультет Белорусского го-
сударственного экономического
университета. Там во время учебы
познакомилась с будущим мужем.
На 4-м курсе пара сыграла свадь-
бу. Получив дипломы, открыли биз-
нес. Скоро в семье появились двое
сыновей.

- В середине 90-х было модно
считаться домохозяйкой, поэтому,
пока дети были маленькими, я за-
нималась только семьей. Но в ка-
кой-то момент поняла, что такая
жизнь не для меня. Я очень актив-
ная, деятельная, поэтому не смог-
ла ограничиваться только бытом.
Когда младший сын немного под-
рос, стала помогать супругу разви-
вать семейный бизнес, - рассказы-
вает Наталья. - Вся моя жизнь была
посвящена близким людям. И мне
это нравилось. Но в какой-то мо-
мент ощутила: про свою жизнь я
забыла. Осознание этого факта
совпало с тяжелым периодом для
семьи Мухиных: после 20 лет брака
супруги решили расстаться. Чтобы
прийти в норму после развода и сно-
ва поверить в себя, Наталье пот-
ребовалось немало времени.

- Только в 50 лет впервые по-нас-
тоящему задумалась о том, чего хочу
именно я. Так поняла, что пора пос-
лушать внутренний голос и начать
исполнять мечты, от которых ког-
да-то пришлось отказаться, - приз-
нается она.

"Некоторые крутили
пальцем у виска"

Одним из таких несбывшихся же-
ланий Натальи была карьера моде-
ли. В юности она часто рассматри-
вала глянцевые журналы, шила
одежду и мечтала однажды выйти
на подиум. Но в те времена пара-
метры фигуры девушки не вписы-
вались в жесткие рамки фешен-ин-
дустрии. Сейчас они сильно изме-
нились: ограничений и правил, свя-
занных с ростом, весом и уж тем

Êðàñîòà âíå âîçðàñòà
более возрастом, в этой профес-
сии больше нет. Наоборот, чем нес-
тандартнее модель, тем интереснее.
Листая социальные сети, Наталья
увидела, что известная академия
моды набирает участниц на очеред-
ной курс. Решила рискнуть и пода-
ла заявку на обучение, которое дли-
лось четыре месяца.

- Первое время даже самые близ-
кие не знали, чему я учусь. Сказа-
ла им, что записалась на образо-
вательные курсы. Когда призналась,
что это обучение модельному мас-
терству, даже родственники отнес-
лись настороженно. Многие интере-
совались, зачем мне это нужно. А
среди знакомых наверняка некото-
рые и пальцем у виска крутили. Но
я понимала: хочу почувствовать се-
бя красивой. Очень часто за рути-
ной и хлопотами женщины забыва-
ют, насколько они прекрасны. В та-
кие моменты важно получить при-
знание со стороны. Увидев себя гла-
зами других людей, мы можем сно-
ва оценивать себя по достоинству.
Сейчас Наталья называет свой воз-
раст золотым и считает, что все са-
мое интересное в ее жизни впере-
ди. Однако еще несколько лет на-
зад все было совершенно иначе.

- Только недавно начала понимать,
что выражение "50 лет - это уже
почти старость" - стереотип. Было
время, когда мне тоже казалось,
что на шестом десятке жизнь за-
кончится. Но когда я пошла в шко-
лу моделинга и пообщалась с дру-
гими участницами, то поняла, что
очень много женщин в мои годы
выглядят просто великолепно. Ра-
ньше в 50 лет женщин считали ба-
бушками, которые должны растить
внуков, думать о пенсии и по вече-
рам сидеть на лавочке во дворе.
Сейчас такого нет, времена меня-
ются. Женщины хотят как можно
моложе выглядеть в свои годы, стре-
мятся к этому. И нынче это сде-
лать очень просто.

"Еду за эмоциями,
а не за победой"

На конкурс красоты нашу герои-
ню привел счастливый случай.

- Увидела в интернете предложе-
ние принять участие в конкурсе кра-
соты. К удивлению для себя самой,
решила рискнуть. Сыграл свою роль
и тот факт, что финал проходил в
Сочи, а я родилась на Кавказе и
30 лет мечтала там побывать. Мне
показалось, что это хороший знак.
Я дала согласие на участие, хотя
многие опять же крутили пальцем у
виска. Близкие были в шоке, еще
до поездки на конкурс советовали
не расстраиваться, уверяя, что на
таких соревнованиях первые места
проплачены и победители опреде-
лены задолго до выхода на сцену.
Но я решила для себя, что еду за
эмоциями, а не за победой. Поэто-
му корона стала для меня такой же
неожиданностью, как и для окру-
жающих.
Наталья признается, что полу-

ченный во время подготовки к кон-
курсу опыт во многих смыслах ока-
зался уникальным.

- Я должна была не просто прой-
ти по подиуму, а через дефиле по-
казать, какая есть, что умею. Что
до поиска костюмов, то он превра-
тился в настоящий квест. Я обра-
тилась к одной из известных бело-
русских дизайнеров. Времени на
создание нарядов практически не
оставалось, но она согласилась мне
помочь. Вместе мы подобрали два
образа для конкурса, которые про-
извели фурор. Создала она их,
можно сказать, с нуля и всего за
неделю, - вспоминает Наталья.

- Но самые важные открытия жда-
ли меня впереди. Занимаясь соз-
данием творческого номера, подбо-
ром костюма, я заглянула в себя,
почувствовала, какая есть на са-
мом деле, какой хочу быть в глазах
окружающих.
Сейчас Наталья Мухина востре-

бована в фешен-индустрии. Неско-
лько недель назад вернулась из Ду-
бая, где принимала участие в Не-
деле моды. Рассматривает неско-
лько предложений работы в Мила-
не и Париже. Мечтает попробовать
себя и в других конкурсах красоты.

"Главное - не допускать мысли
о старости"

Наталья уверена: оставаться
прекрасной в 50 лет помогает гар-
мония с собой. Самое главное в зо-
лотом возрасте - не допускать
мысли о старости. Ну и, конечно
же, важно следить за питанием, за-
ниматься физической активностью.
Помогают хорошо себя чувствовать
всевозможные клубы, участницы
которых поддерживают друг друга,
обмениваются знаниями. Женские
сообщества очень важны, уверена
Наталья, ведь, глядя на других, вы
сможете расти и идти к новым вер-
шинам. Находясь в окружении
сильных дам, ты стремишься дотя-
нуться до них. Что касается пита-
ния, тут наша героиня не сторонни-
ца диет и строгих ограничений: -
Некоторое время я работала с ди-
етологом и нутрициологом, кото-
рые научили меня питаться прави-
льно, не загоняя себя в жесткие
рамки. Я, к примеру, могу позво-
лить себе пирожное. Просто в дру-
гие приемы пищи выбираю менее
калорийные продукты, которые смо-
гут компенсировать мою маленькую
слабость. Когда нет ограничений,
исчезает и постоянное желание съ-
есть что-то запретное. Обяза-
тельный элемент любого дня Ната-
льи - комплекс упражнений, помо-
гающий почувствовать себя бодрее.
А также ходьба.

- Питание - это четыре пятых ус-
пеха. Но ничего не получится без
спорта. Я пробовала ходить в тре-
нажерный зал, но поняла, что это
не мое. Нашла для себя варианты,
которые приносят больше удоволь-
ствия: пешие прогулки утром и ве-
чером, дважды в неделю обязате-
льно хожу на аквааэробику. Иногда
добавляю танцы или йогу.

"Семья - это порой
единственное, что важно"

Наталья признается, что на всех
этапах трансформации ее поддер-
живали близкие.

- Молодежи иногда пытаются по-
казать, что ценность семьи не так
уж велика. Но на самом деле это
порой единственное, что важно, -
уверена наша героиня. - Я роди-
лась в Краснодарском крае, на Се-
верном Кавказе, где уважение к
старшим, семейные ценности и тра-
диции играют важнейшую роль. И
нам, к счастью, даже после пере-
езда в Минск удалось это сохра-
нить. Мы стараемся встречаться по
выходным, обязательно празднуем
все дни рождения. За столом соби-
раются по 25-30 человек. Я и сыно-
вей своих так воспитала. Мои ма-
льчики уже взрослые, поэтому ста-
раюсь не вмешиваться в их жизни,
но они всегда знают, что в любой
момент могут позвонить, прийти,
найти во мне поддержку. Это дове-
рие дорогого стоит.
На вопрос, как изменилась жизнь

после победы в конкурсе красоты,
Наталья отвечает с улыбкой: вмес-
те с короной она получила уверен-
ность в себе.

- Всегда казалось, что моя жизнь
никому не интересна. Не хотелось
себя показывать. Даже сейчас
трудно вести странички в соци-
альных сетях и рассказывать что-
то людям. Но я поняла, что это тот
шаг, который поможет мне прояви-
ться в мире, убрать комплексы, по-
лучить все, о чем мечтала. Конкурс
послужил отправной точкой к но-
вой жизни. Оказавшись на сцене,
осознала, что женщина может быть
красивой в любом возрасте. Глав-
ное - ничего не бояться, идти в не-
известность. Жизнь обязательно
преподнесет тебе новые сюрпризы.
Да, мне бывает страшно. Но когда
выхожу на подиум, волнение отсту-
пает. Получаю кайф, наслаждаюсь
процессом. Мне нравится сейчас
моя жизнь. В свои 50 лет я очень
счастлива. Конкуренция, адреналин
- это то, что приносит мне удово-
льствие. Хотя на подготовительных
этапах часто задавалась вопросом,
зачем я во все это ввязалась. Ког-
да согласилась участвовать в кон-
курсе красоты, прошло всего три
месяца с окончания модельных кур-
сов. У других же девочек за плеча-
ми было по несколько титулов. Ре-
шила, что конкурс станет той сту-
пенькой, которую мне нужно пере-
шагнуть, чтобы преодолеть себя и
понять, кто я есть. Конечно, наше
советское прошлое накладывает
сильный отпечаток на самоопреде-
ление. Но я уверена, что каждый
человек сам для себя решает, как
ему выглядеть и чего хотеть от жиз-
ни. Возраст здесь роли не играет.

Наталья
Мухина

Образ для конкурса создали
за считанные дни
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Знали ли Вы, что именно во Владивостоке расположился самый бо-
льшой океанариум в России и второй по величине в мире? Недалеко
от города, на острове Русский, раскрылась огромная ракушка, вме-
щающая в себя около 25 тонн воды и имеющая общую площадь 35
тыс. кв. метров. Океанариум стал домом для 10 000 животных. Экскур-
сионные программы - невообразимая возможность изучения биоло-
гии как для детей, так и для взрослых

10. ГОРОДА РОССИИ

Страницу подготовила
Ольга Гурская

Âî Âëàäèâîñòîêå ãàðìîíè÷íî ñî÷åòàþòñÿ ÷åðòû
ïðîøëîãî è íàñòîÿùåãî

Архитектурно-историческое наследие Владивостока, несмотря на то,
что город довольно молодой, огромно. Владивосток - город с во-
енным прошлым, важнейшая стратегическая точка России с Царских
времён и до наших дней… Об этом свидетельствует большое коли-
чество укреплений, фортов, батарей, а также знаменитая Владиво-
стокская крепость. Исторические музеи, галереи, памятники и скверы,
дома и улицы… Владивосток сочетает в себе культурное наследие
китайцев и маньчжуров, Царское и Советское прошлое, а также сов-
ременные технологии и развивающуюся инфраструктуру

Если спросить любого жителя Вла-
дивостока, чем он гордится боль-
ше всего на своей Родине, то, не-
сомненно, он ответит: "У нас по
дорогам тигры ходят!" Конечно же,
к людям тигры выходят не так час-
то, однако, не сомневайтесь, при
посещении Владивостока Вам
обязательно предложат "знаком-
ство с тиграми". Ведь знамени-
того ныне Амурского тигра более
ста лет назад почти истребили
охотники, но, благодаря силам не-
равнодушных жителей края, по-
пуляцию удалось не только сох-
ранить, но и размножить. Хотя на
сегодняшний день Амурский тигр
всё ещё занесён в "Красную кни-
гу" России. Жители Владивостока
так ценят "хозяина тайги", что еже-
годно устраивают экологический
праздник "День тигра"

Владивосток - город-порт,
административный, куль-
турный и экономический
центр Приморского края и
Дальневосточного федераль-
ного округа. Он является
крупнейшим научно-образо-
вательным центром Дальне-
восточного региона. На тер-
ритории города расположены
Дальневосточный феде -
ральный университет (ДВФУ)
и Дальневосточное отделе-
ние РАН. Владивосток - ко-
нечный пункт Транссибир-
ской магистрали, четвертый
по грузообороту и первый
свободный морской порт Да-
льневосточного бассейна.
Владивосток находится на
полуострове Муравьева-
Амурского. С трех сторон
омывается Японским морем.
Пролив Босфор Восточный
соединяет два залива -
Амурский и Уссурийский. В
городе ежегодно проходит
международный Восточный
экономический форум.
ИСТОРИЯ
В июне 1860 года после под-

писания Айгунского договора

между Россией и Китаем в
бухте Золотой Рог Японского
моря был создан российский
военный пост Владивосток. В
мае 1880 года Владивостоку
с населением 7,3 тыс. чело-
век был присвоен статус го-
рода, в состав которого вош-
ли полуостров Муравьев-
Амурский и остров Русский.
В 1899 году во Владивостоке
был открыт Восточный ин-
ститут.
К началу XX века неболь-

шой городок превратился в
крупнейший порт и военно-
морскую базу России на Да-
льнем Востоке. В советский
период Владивосток оконча-
тельно стал культурным, на-
учным и промышленным

центром Дальнего Востока.
Здесь активно развивались
машиностроение, судостро-
ение и судоремонт, произ-
водство строительных мате-
риалов и оборудования для
рыбной ловли, пищевая, лег-
кая, деревообрабатываю-
щая промышленность. В го-
роде появились Дальневос-
точное отделение Академии
наук, государственный и
технический университеты,
три театра, два музея и кар-
тинная галерея.
ДОСТОПРИ-

МЕЧАТЕЛЬНОСТИ
Во Владивостоке гармо-

нично сочетаются черты
прошлого и современной
жизни - архитектурные со-
оружения в центре города,
построенные в XIX веке, и
новейшие конструкции. Раз-
личные архитектурные сти-
ли отражают и западную, и
восточную культуры.
В Приморском крае нахо-

дятся больше особо-охраня-
емых природных террито-
рий, чем во многих других
регионах России. Край, по

истине, можно назвать не
только местом обитания
многих краснокнижных жи-
вотных и растений, но и до-
мом для коренных малочис-
ленных народов, сохранив-
ших свои традиции и обы-
чаи до наших дней.
Владивостокская крепость

- уникальный комплекс обо-
ронительных сооружений,
построенный во Владивос-
токе и его окрестностях на
рубеже XIX и XX веков. Да-
же невзирая на то, что воз-
ведение крепости так и не
было завершено из-за Пер-
вой мировой войны и Октяб-
рьской революции, она ос-
тается одной из самых
мощных для своего време-

ни. Крепость принадлежит к
числу самых мощных при-
морских крепостей мира,
создавалась исключительно
русскими военными инжене-
рами и строителями, солда-
тами, саперами.
Официально Владивосток

стал крепостью 30 августа
1889 года.
ЭКОНОМИКА
Владивосток - крупный

экономический центр Даль-
него Востока и лидер среди
городов Приморского края,
отличающийся концентраци-
ей трудовых, финансовых и
производственных ресурсов.

льневосточном федеральном
округе были внедрены раз-
личные механизмы: терри-
тории опережающего разви-
тия, свободный порт Влади-
восток и другие преферен-
циальные режимы, создание
единого авиаперевозчика,
"дальневосточный гектар" и
"дальневосточная ипотека".
За этот же срок в макро-
регион было привлечено 3,4
трлн рублей инвестиций, за-
пущено 673 предприятия.
НОВОСТИ ГОРОДА
Всероссийский день сам-

бо отпраздновали во Влади-
востоке 16 ноября. В этом
году этот вид борьбы праз-
днует 85-летие, и в честь
этого события в спортком-
плексе "Олимпиец" прошел
краевой турнир, сообщил
портал primamedia.ru.
С 2008 года в России

празднуют всероссийский
день самбо. Сейчас этот
праздник отмечают во мно-

ду на Корабельной набе-
режной во Владивостоке ус-
тановлен мемориальный
комплекс.

***
Более 150 произведений

русского художника-пейза-
жиста Ивана Шишкина
представят на выставке в
Приморской картинной га-
лерее в рамках проекта
"Иван Шишкин" (0+). Кар-
тины уже прибыли во Вла-
дивосток из 10 музеев уча-
стников со всей России. Жи-
тели и гости города смогут
посетить экспозицию уже 25
ноября ,  сообщил ИА
PrimaMedia.
В залах галереи посети-

тели смогут увидеть ориги-
нальные произведения жи-
вописи и печатную графику
мастера. А для того, чтобы
гости смогли поближе поз-
накомиться с творчеством и
биографией художника ,
экспозицию дополнят мемо-
риальными предметами из
Елабужского дома-музея
Ивана Шишкина и архивны-
ми документами из Научно-
го Архива Российской ака-
демии (Санкт-Петербург).

***
Делегация Приморского

края в составе представи-
телей Агентства по туризму,
Туристско-информационного
центра Приморского края,
компаний-туроператоров и
Приморского отделения РСТ
посетила Республику Бела-
русь. В Минске состоялась
встреча с руководством На-
ционального агентства по ту-
ризму РБ. Главной задачей
приморской делегации было
закрепить ранее достигну-
тые результаты во взаимо-
действии с профильным ве-
домством дружественного го-
сударства и выстроить план
на ближайшую перспективу.
В рамках встречи обсуж-

дались перспективы обме-
на туристическими потока-
ми, специализированные
детские туристические про-
граммы по территории Рес-
публики Беларусь и органи-
зация информационных ту-
ров в 2024 год. Примор-
скую сторону интересовала
возможность формирования
групповых детских туров с
целью знакомства с общим
героическим прошлым.

Дальневосточный морской заповедник располагается в заливе Петра
Великого, входящего в состав Японского моря. Находящийся под ох-
раной ЮНЕСКО, заповедник создан для охраны уникальной экологи-
ческой системы залива Петра Великого. Богатство подводного мира
заповедника отнесено к природным феноменам. Площадь Дальне-
восточного морского заповедника составляет 643 163 гектара. Важно
отметить, что около 63 тысяч гектаров относятся к морской аквато-
рии. Климатические условия заповедника таковы, что здесь нередко
господствуют циклоны, ветры и туманы. Воды и дно заповедника на-
селяет более 2130 видов животных и растений. Находящийся в спис-
ке редких объектов мирового наследия, Дальневосточный морской
заповедник является уникальным резерватом единственным в мире.
Мировую известность заповедник получил по причине того, что бо-
лее 95% его площади занимает вода. Особую привлекательность
вызывают островные лежбища тюленя ларги, для которых заповед-
ник стал единственным местом, где эти обаятельные животные без
опаски воспроизводят и подращивают свое потомство. История запо-
ведника берёт своё начало задолго до его создания. А именно, ещё в
далёком 1893 году на территории охранной данной зоны было созда-
но лесничество по охране вылова рыбы. И через много лет - в 1974
году памятником охраны природы водных акваторий были признаны
такие острова, как Римский - Корсаков, Вера, Карамзин и другие

Город обладает диверсифи-
цированной экономикой,
представленной развитыми
отраслями обрабатываю-
щей промышленности (ма-
шиностроение, судострое-
ние, судоремонт, пищевое
производство и др.), опто-
вой и розничной торговлей,
сервисом услуг, транспор-
том и связью. В городе раз-
виты судоремонтная, дере-
вообрабатывающая, строи-
тельная, химическая, энер-
гетическая, пищевая, поли-
графическая и медицинская
промышленности.
За последние 10 лет в Да-

гих городах страны. По со-
общению всероссийской
федерации в этом году к не-
му присоединилось более 15
тысяч молодых спортсменов
из 150 городов. Во Влади-
востоке в краевом турнире
в честь всероссийского дня
самбо приняли участие бо-
лее 300 юношей и девушек.
Для Приморья самбо зна-
ковый вид спорта - долгое
время здесь жил и работал
один из его основоположни-
ков Василий Ощепков. В па-
мять об этом выдающемся
мастере единоборств и его
японских учителях в 2016 го-



24-30 ноября 2023
11. ДОСУГ

Пятница, 24 ноября

Воскресенье, 26 ноября

05.30 Телеканал "Доброе утро. Суббота" (0+) 08.00 "Умницы и ум-
ники" (12+) 08.45 "Слово пастыря" (0+) 09.00 Новости 09.20 Пре-
мьера. "Наше всё" (12+) 10.10 Премьера. "ПроУют" (0+) 11.00 Но-
вости 11.20 Премьера. "Поехали!" (12+) 12.15 К 95-летию Алексея
Баталова. "Как долго я тебя искала..." (12+) 13.10 Фильм "Десять
негритят" (12+) 15.30 "Горячий лёд". Фигурное катание. Гран-при
России 2023. Короткая программа. Этап VI. Прямой эфир (0+)
17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.20 "Поле чудес" (16+)
18.20 Премьера. "Я люблю мою страну" (0+) 19.15 Премьера.
"Эксклюзив" (16+) 20.00 "Время" 20.35 "Сегодня вечером" (16+)
22.05 Фильм "Танец с саблями" (16+) 23.40 ПОДКАСТ.ЛАБ "Сядь
нормально" (16+) 00.20 ПОДКАСТ.ЛАБ "Обязательно к прочтению"
(16+) 00.55 ПОДКАСТ.ЛАБ "Драгоценные истории" (16+) 01.30 ПОД-
КАСТ.ЛАБ "Пусть не говорят, пусть читают" (16+) 02.10 ПОДКАСТ.ЛАБ
"Кот Шрёдингера" (16+) 03.00 "Время" 03.35 ПОДКАСТ.ЛАБ "Мело-
дии моей жизни" (16+) 04.10 ПОДКАСТ.ЛАБ "Жизнь замечательных"
(16+) 04.45 ПОДКАСТ.ЛАБ "Пусть не говорят, пусть читают" (16+)

08.00 Новости (с субтитрами) 08.20 Премьера. "АнтиФейк" (16+)
09.00 "Жить здорово!" (16+) 09.50 Информационный канал (16+)
11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 Информационный канал (16+)
14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 Премьера. "Давай поженим-
ся!" (16+) 15.05 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 Информаци-
онный канал (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.45
"Человек и закон" с Алексеем Пимановым (16+) 18.45 "Поле чу-
дес" (16+) 20.00 "Время" 20.45 "Фантастика". Следующий уровень
(12+) 22.35 "Матадор". "Объединенные цвета Оливьеро Тоскани.
Конец века по Годфри Реджио" (16+) 23.30 Премьера. Фильм
"Спасти Пушкина" (6+) 00.50 ПОДКАСТ.ЛАБ "Креативные индус-
трии" (16+) 01.30 ПОДКАСТ.ЛАБ "Психика" (16+) 02.10 ПОД-
КАСТ.ЛАБ "Не лыком шиты" (16+) 03.00 "Время" 03.45 ПОДКАСТ.ЛАБ
"20 лет спустя" (16+) 04.20 ПОДКАСТ.ЛАБ "Жизнь замечательных"
(16+) 04.55 ПОДКАСТ.ЛАБ "Пусть не говорят, пусть читают" (16+)

05.00 Новости 05.10 ПОДКАСТ.ЛАБ "Пусть не говорят, пусть чита-
ют" (16+) 05.35 ПОДКАСТ.ЛАБ "Лёгкие деньги" (16+) 06.15 "Играй,
гармонь любимая!" (12+) 06.55 "Часовой" (12+) 07.25 "Здоровье"
(16+) 08.25 "Непутевые заметки" с Дм. Крыловым (12+) 09.00 Но-
вости (с субтитрами) 09.15 Премьера. "Жизнь своих" (12+) 10.05
Премьера. "Повара на колесах" (12+) 11.00 Новости (с субтитра-
ми) 11.15 "Видели видео?" (0+) 12.20 Премьера. К 60-летию. "Маш-
ков" (12+) 13.10 Владимир Машков в фильме "Край" (16+) 15.20
"Горячий лёд". Фигурное катание. Гран-при России 2023. Произ-
вольная программа. Этап VI. Прямой эфир (0+) 17.00 Вечерние
новости (с субтитрами) 18.00 Премьера. "Перепой звезду" (12+)
20.00 "Время" 22.00 "Что? Где? Когда?". Зимняя серия игр (16+)
23.10 ПОДКАСТ.ЛАБ "Обман веществ" (16+) 23.50 ПОДКАСТ.ЛАБ
"Жизнь замечательных" (16+) 00.30 ПОДКАСТ.ЛАБ "Собрались с
мыслями" (16+) 01.05 ПОДКАСТ.ЛАБ "Психика" (16+) 01.45 ПОД-
КАСТ.ЛАБ "Свидетели Эйзенштейна" (16+) 02.20 ПОДКАСТ.ЛАБ "Кос-
мические истории" (16+) 03.00 "Время"

1 КАНАЛ

Суббота, 25 ноября

Понедельник, 27 ноября

Вторник, 28 ноября

Среда, 29 ноября

Четверг, 30 ноября

08.00 Новости (с субтитрами) 08.20 Премьера. "АнтиФейк" (16+)
09.00 "Жить здорово!" (16+) 09.50 Информационный канал (16+)
11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 Информационный канал (16+)
14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 Премьера. "Давай поженим-
ся!" (16+) 15.05 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 Информаци-
онный канал (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.30
Информационный канал (16+) 18.55 Премьера. "Куклы наследни-
ка Тутти" (16+) 20.00 "Время" 21.00 Елена Панова в многосерий-
ном фильме "Спросите медсестру" (16+) 21.55 "Большая игра" (16+)
22.55 К 60-летию. "Машков" (12+) 23.40 ПОДКАСТ.ЛАБ "Мелодии
моей жизни" (16+) 00.20 ПОДКАСТ.ЛАБ "Психика" (16+) 00.55 ПОД-
КАСТ.ЛАБ ЛАБ "Секс при свете" (16+) 01.25 ПОДКАСТ.ЛАБ "Кот
Шрёдингера" (16+) 02.15 "Давай поженимся!" (16+) 03.00 "Время"
03.55 "Спросите медсестру". Многосерийный фильм (16+) 04.45
Телеканал "Доброе утро" (0+)

08.00 Новости (с субтитрами) 08.20 Премьера. "АнтиФейк" (16+)
09.00 "Жить здорово!" (16+) 09.50 Информационный канал (16+)
11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 Информационный канал (16+)
14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 Премьера. "Давай поженим-
ся!" (16+) 15.05 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 Информаци-
онный канал (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.30
Информационный канал (16+) 18.55 Премьера. "Куклы наследни-
ка Тутти" (16+) 20.00 "Время" 21.00 "Спросите медсестру". Многосе-
рийный фильм (16+) 22.00 "Большая игра" (16+) 23.00 ПОДКАСТ.ЛАБ
"Легкие деньги" (16+) 23.35 ПОДКАСТ.ЛАБ "Обман веществ" (16+)
00.15 ПОДКАСТ.ЛАБ "Обязательно к прочтению" (16+) 00.50 ПОД-
КАСТ.ЛАБ "Собрались с мыслями" (16+) 01.30 ПОДКАСТ.ЛАБ ЛАБ
"Летописи конца времен" (16+) 02.20 "Давай поженимся!" (16+)
03.00 "Время" 03.55 "Спросите медсестру". Многосерийный фильм
(16+) 04.45 Телеканал "Доброе утро" (0+)

08.00 Новости (с субтитрами) 08.20 Премьера. "АнтиФейк" (16+)
09.00 "Жить здорово!" (16+) 09.50 Информационный канал (16+)
11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 Информационный канал (16+)
14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 Премьера. "Давай поженимся!"
(16+) 15.05 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 Информационный
канал (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.30 Инфор-
мационный канал (16+) 18.55 Премьера. "Куклы наследника Тутти"
(16+) 20.00 "Время" 21.00 "Спросите медсестру". Многосерийный
фильм (16+) 22.00 "Большая игра" (16+) 23.00 ПОДКАСТ.ЛАБ "Про-
извольная программа" (16+) 23.35 ПОДКАСТ.ЛАБ "Космические ис-
тории" (16+) 00.15 ПОДКАСТ.ЛАБ "Обязательно к прочтению" (16+)
00.50 ПОДКАСТ.ЛАБ "Мелодии моей жизни" (16+) 01.30 ПОД-
КАСТ.ЛАБ "Триггеры" (16+) 02.20 "Давай поженимся!" (16+) 03.00
"Время" 03.55 "Спросите медсестру". Многосерийный фильм (16+)
04.45 Телеканал "Доброе утро" (0+)

08.00 Новости (с субтитрами) 08.20 Премьера. "АнтиФейк" (16+)
09.00 "Жить здорово!" (16+) 09.50 Информационный канал (16+)
11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 Информационный канал (16+)
14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 Премьера. "Давай поженимся!"
(16+) 15.05 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 Информационный
канал (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.30 Инфор-
мационный канал (16+) 18.55 Премьера. "Куклы наследника Тутти"
(16+) 20.00 "Время" 21.00 "Спросите медсестру". Многосерийный
фильм (16+) 22.00 "Большая игра" (16+) 23.00 ПОДКАСТ.ЛАБ "Соб-
рались с мыслями" (16+) 23.35 ПОДКАСТ.ЛАБ "Кот Шрёдингера"
(16+) 00.15 ПОДКАСТ.ЛАБ "Россия и Запад на качелях истории"
(16+) 00.50 ПОДКАСТ.ЛАБ "Жизнь замечательных" (16+) 01.30 ПОД-
КАСТ.ЛАБ "Космические истории" (16+) 02.20 "Давай поженимся!"
(16+) 03.00 "Время" 03.55 "Спросите медсестру". Многосерийный
фильм (16+) 04.45 Телеканал "Доброе утро" (0+)

Пятница, 24 ноября

Воскресенье, 26 ноября

05.05 Максим Фомин, Роман Нечаев, Владимир Абросимов,
Павел Узденский В Детективном Сериале "Гончие-2". "На Грани
Безумия" 1-Я Ч., 2-Я Ч. 07.00 "Сегодня" 07.20 "Смотр" 07.50 "По-
едем, Поедим!" 09.00 "Сегодня" 09.20 "Едим Дома" 09.55 "Глав-
ная Дорога" 10.30 "Живая Еда С Сергеем Малозёмовым" 11.20
"Квартирный Вопрос" 12.25 "Попутчик" 13.30 "Игры Разумов" 14.05
"Своя Игра" 15.00 "Сегодня" 15.20 "Чп. Расследование" 16.00
"Секрет На Миллион". Наталия Аринбасарова 18.00 "Централь-
ное Телевидение" С Вадимом Такменёвым 19.20 "Суперстар!"
22.25 "Ты Не Поверишь!" 23.25 "Международная Пилорама" С
Тиграном Кеосаяном 00.05 "Захар Прилепин. Уроки Русского"
00.40 "Дачный Ответ" 01.40 Владимир Стеклов, Марина Волко-
ва, Алексей Янин, Андрей Стоянов В Остросюжетном Сериале
"Свет И Тень Маяка" 51-Я С., 52-Я С., 53-Я С., 54-Я С.

05.10 Максим Фомин, Борис Хвощнянский, Павел Узденский,
Евгения Белобородова В Детективном Сериале "Гончие-2". "На
Грани Безумия" 3-Я Ч., 4-Я Ч. (Заключительная) 07.00 "Сегодня"
07.20 "Центральное Телевидение" С Вадимом Такменёвым 09.00
"Сегодня" 09.15 "Чп. Расследование" 09.55 "Первая Передача" 10.25
"Чудо Техники" 11.15 "Дачный Ответ" 12.15 "Нашпотребнадзор"
13.15 "Однажды..." 14.05 "Своя Игра" 15.00 "Сегодня" 15.20 "Чело-
век В Праве С Андреем Куницыным" 16.00 "Следствие Вели..."
17.00 "Новые Русские Сенсации" 18.00 "Итоги Недели" С Ирадой
Зейналовой 19.20 Оригинальное Музыкальное "Шоу Аватар" 22.00
"Звёзды Сошлись" 23.25 "Квартирник Нтв У Маргулиса". Корней
00.50 "Живая Еда С Сергеем Малозёмовым" 01.45 Владимир Стек-
лов, Марина Волкова, Алексей Янин, Андрей Стоянов В Остро-
сюжетном Сериале "Свет И Тень Маяка" 55-Я С., 56-Я С., 57-Я С.
04.25 "Кто В Доме Хозяин?"

НТВ-МИР

Суббота, 25 ноября

Понедельник, 27 ноября

Среда, 29 ноября

Четверг, 30 ноября

05.10 "Утро. Самое Лучшее" 06.30 Никита Панфилов В Детек-
тивном Сериале "Пёс-4". "Экспозиция" (Начало) 07.00 "Сегод-
ня" 07.25 Сериал. "Пёс-4". "Экспозиция" (Продолжение), "В Гла-
зок" (Начало) 09.00 "Сегодня" 09.40 Сериал. "Пёс-4". "В Глазок"
(Продолжение) (Заключительная) 09.50 Никита Панфилов В
Детективном Сериале "Пёс-5". "Цепь Событий", "Сэнсэй" 12.00
"Сегодня" 12.25 "Чрезвычайное Происшествие" 13.00 "Место
Встречи" 15.00 "Сегодня" 15.50 "За Гранью" 16.55 "Днк" 18.00
"Сегодня" 19.00 Премьера. Константин Юшкевич, Вадим Анд-
реев, Инга Оболдина, Илья Шляга В Детективном Сериале
"Балабол-7". "Брачный Аферист" 21.05 Премьера. К 60-Летию
Владимира Машкова. "На Стороне Чувств" 22.25 "Сегодня" 22.40
Владимир Машков В Фильме "Медное Солнце" 1-Я С., 2-Я С.,
3-Я С., 4-Я С., 5-Я С., 6-Я С. 04.00 "Чудо Техники" 04.55 "Утро.
Самое Лучшее"

06.15 Никита Панфилов В Детективном Сериале "Пёс-5". "Морс-
кая Оса" (Начало) 07.00 "Сегодня" 07.25 Сериал. "Пёс-5". "Морская
Оса" (Продолжение), "Иллюзион" 09.00 "Сегодня" 09.40 Сериал. "Пёс-
5". "Зверь", "Отверженные" 12.00 "Сегодня" 12.25 "Чрезвычайное
Происшествие" 13.00 "Место Встречи" 15.00 "Сегодня" 15.50 "За
Гранью" 16.55 "Днк" 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Константин
Юшкевич, Вадим Андреев, Инга Оболдина, Илья Шляга В Детек-
тивном Сериале "Балабол-7". "Наследный Принц" 21.00 Никита Пан-
филов В Детективном Сериале "Лихач". "Питерский Нуар" 23.00
"Сегодня" 23.15 Никита Панфилов В Детективном Сериале "Ли-
хач". "Жена Генерала" 1-Я Ч. 00.15 Александр Робак, Арсений Ро-
бак, Наталья Земцова В Детективном Сериале "Потерянные" 9-Я
С., 10-Я С., 11-Я С. 03.10 Владимир Стеклов, Марина Волкова,
Алексей Янин, Андрей Стоянов В Остросюжетном Сериале "Свет
И Тень Маяка" 58-Я С., 59-Я С. 04.55 "Их Нравы"

05.15 "Утро. Самое Лучшее" 06.35 Никита Панфилов В Детектив-
ном Сериале "Пёс-5". "Доктор Зло" (Начало) 07.00 "Сегодня" 07.25
Сериал. "Пёс-5". "Доктор Зло" (Продолжение), "Родня" (Начало)
09.00 "Сегодня" 09.40 Сериал. "Пёс-5". "Родня" (Продолжение),
"Кровавая Свадьба", "Зануда" 12.00 "Сегодня" 12.25 "Чрезвычай-
ное Происшествие" 13.00 "Место Встречи" 15.00 "Сегодня" 15.50
"За Гранью" 16.55 "Днк" 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Конс-
тантин Юшкевич, Вадим Андреев, Инга Оболдина, Илья Шляга В
Детективном Сериале "Балабол-7". "Скрытые Мотивы" 21.05 Ни-
кита Панфилов В Детективном Сериале "Лихач". "Жена Генера-
ла" 2-Я Ч., "Барабанная Дробь" 1-Я Ч. 23.05 "Сегодня" 23.20 Ники-
та Панфилов В Детективном Сериале "Лихач". "Барабанная Дробь"
2-Я Ч. 00.20 Александр Робак, Арсений Робак, Наталья Земцова
В Детективном Сериале "Потерянные" 12-Я С., 13-Я С., 14-Я С.
03.15 Владимир Стеклов, Марина Волкова, Алексей Янин, Анд-
рей Стоянов В Сериале "Свет И Тень Маяка" 60-Я С., 61-Я С.

05.10 "Утро. Самое Лучшее" 06.30 Никита Панфилов В Детективном
Сериале "Пёс-5". "Паб Рио" (Начало) 07.00 "Сегодня" 07.25 Сериал.
"Пёс-5". "Паб Рио" (Продолжение), "Дух Возмездия" (Начало) 09.00
"Сегодня" 09.40 Сериал. "Пёс-5". "Дух Возмездия" (Продолжение),
"Ангел", "Циклоп" 12.00 "Сегодня" 12.25 "Чрезвычайное Происшест-
вие" 13.00 "Место Встречи" 15.00 "Сегодня" 15.50 "За Гранью" 16.55
"Днк" 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Константин Юшкевич, Ва-
дим Андреев, Инга Оболдина, Илья Шляга В Детективном Сериале
"Балабол-7". "Малая Доля" 21.05 Никита Панфилов В Детективном
Сериале "Лихач". "Сильный Конкурент" 23.10 "Сегодня" 23.25 "Позд-
няков" 23.40 Александр Робак, Арсений Робак, Наталья Земцова В
Детективном Сериале "Потерянные" 15-Я С., 16-Я С. (Заключитель-
ная) 01.40 "Мы И Наука. Наука И Мы" 02.35 Владимир Стеклов,
Марина Волкова, Алексей Янин, Андрей Стоянов В Остросюжет-
ном Сериале "Свет И Тень Маяка" 62-Я С., 63-Я С., 64-Я С.

Вторник, 28 ноября

05.20 "Утро. Самое Лучшее" 06.40 "Мои Университеты. Буду-
щее За Настоящим" (Начало) 07.00 "Сегодня" 07.25 "Мои Уни-
верситеты. Будущее За Настоящим" (Продолжение) 08.00 Ни-
кита Панфилов В Детективном Сериале "Пёс-4". "Медведь" 09.00
"Сегодня" 09.40 Сериал. "Пёс-4". "Кислородный Голод", "Домос-
трой" 12.00 "Сегодня" 12.25 "Чрезвычайное Происшествие"
13.00 "Место Встречи" 15.00 "Сегодня" 15.55 "За Гранью" 17.00
"Жди Меня" 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Константин Юш-
кевич В Детективном Сериале "Балабол-7". "Очарованные"
21.05 Никита Панфилов В Детективном Сериале "Лихач". "Ка-
никулы В Абхазии" 23.05 "Своя Правда" С Романом Бабаяном
00.50 "Квартирный Вопрос" 01.50 Владимир Стеклов, Марина
Волкова, Алексей Янин, Андрей Стоянов В Остросюжетном
Сериале "Свет И Тень Маяка" 48-Я С., 49-Я С., 50-Я С. 04.35
"Главная Дорога"

МИМОХОДОМ
Сидеть в социальных сетях и гор-

диться тем, что не смотришь ТВ - это
всё равно, что сидеть на героине и
радоваться, что не пьешь.
Выиграть по лотерейному билету ав-

томобиль, всё равно, что выиграть по
железнодорожному билету - поезд.


Хамите красиво!


Бьюсь об заклад, что вас зачали

на спор!


Никогда не видела, как плачут муж-
чины, пока не отформатировала жес-
ткий диск.


Елена была на седьмом месяце от

счастья.


Интим не предлагать! Но не терять
надежды.

АНЕКДОТЫ
Из-за переменчивой погоды пе-

релётные птицы задолбались летать
туда-обратно.


 Любое недомогание россияне объ-

ясняют словами: "Наверное, погода
меняться будет…"


Зарплата шепчет: "Ну давай сходим

куда-нибудь?", а я в ответ: "Дома си-
ди, маленькая ещё!

Хочешь удвоить свои деньги? Прос-
то положи их перед зеркалом.


Кошелёк - это домик для денег. От-

крыла я сегодня кошелёк, а дома-то,
к сожалению, никого…


Хотела отложить денег на старость.

Не тут-то было - в итоге пришлось
отложить старость.


На собеседовании девушке задают

вопрос:
- Отличительная черта вашего ха-

рактера?
- Скромность, - не задумываясь от-

вечает та, но, поразмыслив добавля-
ет:

- Не считая неотразимой красоты и
блестящего ума, разумеется!


В Международный День пожилых

людей звоню престарелой приятель-
нице, но трубку поднимает её мале-
нькая внучка.

- Позови, пожалуйста, бабушку к те-
лефону.

- Не могу, её нет дома, она ушла на
день полуживых людей.


Молодая собака спрашивает старую:
- Скажи, почему мы всю жизнь в

намордниках, а люди только сейчас
начали их носить?

- Ну так мы и в космос раньше по-
летели.


Верующая бабушка чуть не сошла с

ума, когда полуторагодовалая внучка
целый день ходила за ней по кварти-
ре, дёргала за халат и говорила: "Кай-
ся и молись!" Оказалось, что девочка
всего лишь просила включить муль-
тик про малыша и Карлсона.


Разговаривают две подруги:
- Кать, может, тебе замуж выйти?
- Хм, за кого?
- Ну, мало ли дураков…
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ìåäàëåé
С 13 по 15 ноября в Рос-

тове-на-Дону прошли учеб-
но-методические сборы для
должностных лиц, работаю-
щих с верующими военно-
служащими Южного военно-
го округа, сообщил портал
Православие.ру.
Цели мероприятия: подве-

дение итогов работы помощ-
ников командиров по рабо-
те с верующими военнослу-
жащими в условиях прове-
дения СВО; консолидация
военного духовенства; нала-
живание внутренних комму-
никаций; совершенствова-
ние деятельности священни-
ков по обеспечению кон-
ституционного права воен-
нослужащих на свободу ве-
роисповедания и укрепление
духовно-нравственного со-
стояния личного состава в
боевых условиях; обсужде-
ние основных форм работы
в зоне боевых действий; об-
мен опытом; отработка ос-
новных навыков поведения
священников на поле боя.
По приказу заместителя

министра обороны РФ гене-
рал-полковника В. Горемы-
кина особо отличившимся
священникам были вручены
медали "За Веру и служение
Отечеству", сообщает сайт
Махачкалинской епархии. В
числе награжденных - руко-
водитель Отдела по связям
с Вооруженными силами ие-
рей Сергий Коваленко, ие-
рей Григорий Фомин, иерей
Андрей Миссюра, представ-
лявшие на сборах Махачка-
линскую епархию Русской
Православной Церкви.

Патриарх Кирилл о ближних: Мы можем быть
сильными, мы можем быть способными защищать
друг друга, мы можем быть способными объеди-
няться для того, чтобы решать важные задачи,
материальные и духовные, только тогда, когда
мы будем чувствовать друг в друге ближнего
своего. А опознать ближнего нельзя, как только
через сотворение добрых дел. И когда мы с нас-
тойчивостью просим у Бога "Помоги!", давайте
вспомним, помогли ли мы сами кому-нибудь? Если
не помогли, нужно остановиться в молитве, по-
тому что такая молитва не достигнет Божье-
го престола, пойти и сделать доброе дело - ли-
бо тем, кого мы ранее отвергли, либо, может
быть, тем, кого мы найдем на пути своей жиз-
ни. И если, обращаясь к Господу, мы можем ска-
зать: "Господи, помоги мне, ибо и я в меру своих
сил, будучи человеком слабым, но по Твоей запо-
веди живя, помогаю другим людям", - то Господь
услышит нашу молитву.

20 ноября Предстоятелю Русской Православ-
ной Церкви Святейшему Патриарху Московско-
му и всея Руси Кириллу исполнилось 77 лет.
Благодарственный молебен по случаю дня рож-
дения Его Святейшества в храме благоверного
князя Александра Невского в одноименном скиту
близ Переделкина совершил руководитель Ад-
министративного секретариата Московской Пат-
риархии архиепископ Одинцовский и Красно-
горский Фома.
По завершении молебна Святейший Патриарх

Кирилл, присутствовавший на богослужении,
произнес Первосвятительское слово. В связи с
отмечаемой датой члены Священного Синода Рус-
ской Православной Церкви направили Пред-
стоятелю поздравительный адрес.
В этот день Президент Российской Федера-

ции Владимир Владимирович Путин в телефон-
ном разговоре поздравил Предстоятеля Рус-
ской Православной Церкви с днем рождения.
Глава государства пожелал Его Святейшеству
доброго здравия, долголетия и успехов в Пер-
восвятительском служении.
О ПАТРИАРХЕ
Сын священника, он сам принял монашеский

постриг в 22 года, а уже в 29 лет был хиротони-
сан в епископа.
В январе 2009 года Поместный собор Русской

Церкви избрал митрополита Кирилла Патриар-
хом Московским и всея Руси.

"Патриаршество - это в первую очередь тяже-
лейший крест. Господь призвал тебя к этому слу-
жению. А служение связано с отсечением всего
того, что связано с личной жизнью человека", -
сказал Патриарх в день своей интронизации.
В марте 2015 года, отвечая на вопрос кор-

респондента ТАСС о власти, сосредоточенной в
руках Предстоятеля Церкви, патриарх Кирилл
сказал:

"Власть можно понимать и как испытание, и
как наказание, и как подарок… Только все эти

трактовки далеки от Церкви. Не владение, а
служение: вот чем, прежде всего, отличается
любая власть в Церкви. Именно это заповедал
Христос Своим ученикам. Помните, когда Он
умыл им ноги и объяснил, зачем делает это?
Кто хочет быть первым, да будет всем слугой!
Я воспринимаю служение Патриарха как ту жер-

тву, которую можно и должно ежедневно прино-
сить Богу и людям. Часто говорю молодым мона-
хам, что принимать священство ради перспективы
карьерного роста - безумие и духовное само-
убийство. Рост в церковной иерархии, если мож-
но так выразиться, - повышение жертвенности,
самоотдачи, а вовсе не обладания привилегиями
начальствующих. Но, надо понимать, эта жертва
- не вынужденная, а произвольная, свободная, я
даже скажу - радостная и благодарная.
Почему в Православной Церкви высшее уп-

равление поручается только епископам, имею-
щим монашеский постриг, а не семейным лю-
дям? Невозможно разрываться между двумя се-
мьями - малой и большой, то есть Церковью.
Это такое служение, которое требует тебя це-
ликом, без отвлечения на личные интересы, раз-
влечения, хобби и прочее, что вполне допусти-
мо в обычной жизни. И, кстати, не стоит проти-
вопоставлять ответственность перед Богом и пе-
ред людьми. Ответственный перед Богом чело-
век не может вести себя безответственно по
отношению к людям.
Конечно, нет ничего выше и ответственней

предстояния перед Творцом, но, когда есть ве-
ра, когда есть живое ощущение близости Бога,
ответственность переносится совершенно ина-
че, нежели в системе координат секуляризо-
ванного мира.
Жизнь Церкви пропитана действием Божест-

венной благодати, без нее Церковь существо-
вать не может. Во время каждого рукоположе-
ния в священный сан архиерей произносит очень
глубокие слова молитвы: "Божественная благо-

дать, всегда немощная врачующая и оскудева-
ющая восполняющая…" Без этого постоянного
попечения о нас свыше, без постоянной кор-
рекции наших неизбежных ошибок и недочетов,
Церковь не выстояла бы в никогда не прекра-
щавшейся борьбе с ней со стороны и людей, и
злых сил".

Ðîñòîâñêàÿ-íà-Äîíó åïàðõèÿ
ïåðåäàëà î÷åðåäíóþ
ãóìàíèòàðíóþ ïîìîùü

По благословению Святей-
шего Патриарха Московско-
го и Всея Руси Кирилла в
приходах Русской Право-
славной Церкви осенью те-
кущего года прошел сбор де-
нежных средств для постра-
давших жителей Херсонской
области в результате навод-
нения после разрушения Ка-
ховской ГЭС.
В Ростовской епархии уси-

лиями духовенства и мирян
была собрана сумма в 2 508
160 рублей. Денежные сред-
ства были направлены на
всестороннюю поддержку
бедствующих людей в гря-
дущий непростой зимний пе-
риод, сообщает сайт Ростов-
ской-на-Дону епархии.
На собранные пожертво-

вания по благословению
митрополита Ростовского и
Новочеркасского Меркурия
были приобретены: обору-
дование для очистки газовых
труб и запуска систем ото-
пления в жилых домах, га-
зовые плиты с баллонами,
фонари, бытовая химия и
средства личной гигиены,

спальные мешки, бутилиро-
ванная вода и продукты пи-
тания.
Отдел по церковной бла-

готворительности и социаль-
ному служению Ростовской-
на-Дону епархии организовал
сбор, приобретение, фасов-
ку и доставку собранной по-
мощи. Так, 8 ноября первая
партия груза (12 тонн) была
передана в село Гладковка
Херсонской области, откуда
все необходимое направле-
но в города Голая Пристань,
Алешки, поселок городского
типа Лазурное, село Же-
лезный Порт. Помощь в при-
обретении и фасовке набо-
ров оказала Православная
Служба помощи "Милосер-
дие-на-Дону". Помимо закуп-
ленного, в составе груза пе-
редано более 100 коробок
теплых вещей и одежды.

"От всего сердца благода-
рим жителей Донской мит-
рополии за поддержку!", -
сказал настоятель Всесвят-
ского прихода города Голая
Пристань протоиерей Роман
Алехин.

В Новосибирске нашли
пятый, ранее неизвестный
экземпляр Псалтири с ча-
сословцем, изданный рус-
ским первопечатником Ива-
ном Федоровым в Польше
в 1570 году, сообщила Госу-
дарственная публичная на-
учно-техническая библиоте-
ка (ГПНТБ) Сибирского от-
деления РАН.

"Сотрудники отдела редких
книг и рукописей ГПНТБ СО
РАН в ходе изучения книж-
ных фондов епархиальных
собраний Новосибирской об-
ласти столкнулись с крайне
интересным экземпляром.
Более тщательная эксперти-
за позволила определить, что
перед археографами - Псал-
тирь с часословцем, издан-
ная русским первопечатни-
ком Иваном Федоровым в
Заблудове в 1570 году", - го-
ворится в релизе.
В библиотеке пояснили,

что до сих пор было изве-
стно всего четыре экзем-
пляра этого издания, из ко-
торых лишь два были обна-
ружены в России. Пятый на-
шелся в библиотеке Ново-
сибирской православной ду-
ховной семинарии при пла-
новом обследовании цер-
ковных книгохранилищ.
Одно из четырех из -

вестных миру изданий этой
книги сейчас находится в
библиотеке Ламбетского
дворца в Лондоне, второе -
в Российской национальной
библиотеке Санкт-Петер-
бурга, третье - в научной
библиотеке Саратовского го-
сударственного университе-
та, еще один экземпляр хра-
нится во Львове.
Специалисты рассказали,

что, как и многие другие из-
дания русских первопечатни-
ков, книга сохранилась в де-
фектном виде. Многих листов,
в том числе с выходными
данными, не хватает. Сомне-
ния в том, что это за книга,
развеяли водяные знаки на
ее страницах . По ним
эксперты установили, что это
точно экземпляр, напеча-
танный Федоровым в 1570 го-
ду, сообщила РИА Новости.
После обнаружения книги

в ГПНТБ СО РАН состоялась
конференция "Наследие
Ивана Федорова на сибир-
ской земле". Участие в ней
приняли ученые, священно-
служители, студенты. С при-
ветственными словами к
участникам обратились мит-
рополит Новосибирский и
Бердский Никодим и пред-
седатель СО РАН Валентин
Пармон.
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Проучване сочи спад в подкрепата за Украйна

Çàïàäúò ñå ðàçäåëÿ ñ èëþçèèòå

Старото блоково мислене
постепенно умира. Това по-
казват резултатите от анке-
та в над 20 страни, публи-
кувани от немското списа-
ние Spiegel. Включени са
няколко теми, между които
европейският начин на жи-
вот, защитата от страна на
САЩ, търговията с Китай.
Най-песимистично са наст-
роени гражданите от запад-
ните държави. Мнозина в
Европа и извън нейните гра-
ници смятат, че в близките
20 години Евросъюзът ще се
разпадне. Повечето свърз-
ват бъдещето на Европа с
това как ще завърши конф-
ликтът в Украйна.
Такива изводи прави ана-

лизаторският център "Евро-
пейски съвет по междуна-
родни отношения" в доклад
на базата на проучването.
Отбелязва се, че то е било
извършено в САЩ, Южна
Корея, Китай, Русия, в 11
европейски страни и шест
неевропейски. Анкетата е
дело на компаниите Gallup
и YouGov.
Авторите на изследване-

то пишат, че т.нар. Запад,
който включва европейски
страни и САЩ, все още въз-
приемат целия свят като по-
делен на блокове и секто-
ри. В основата на подобно
схващане се крие убежде-
нието, че всички глобални
политически процеси са про-
низани от явното или скри-
тото съперничество между
две идеологически и поли-
тически системи. На Запад
твърдо вярват, че в услови-
ята на тази борба именно
те трябва да победят Гло-
балния юг. Световният ред,
базиран на правила, тряб-
ва да бъде защитен от оне-
зи, които дръзнат да пред-
ложат някакви нови алтер-
нативи.
Сега живеем в свят "по

меню", т. е. можем да си из-
берем като в ресторант. В
геополитическото меню За-
падът предлага само едно
от възможните множество
ястия. За мнозина в Глобал-
ния юг западният начин на
живот все още изглежда
привлекателен. Това обаче
не означава, че население-
то в този регион е готово
да приеме Запада като дъл-

госрочен и надежден съюз-
ник. Блоковото мислене се
разпада.
Според допитването мно-

зина възприемат партньори-
те си по твърде специфи-
чен начин. Повечето смятат,
че могат да съчетаят най-
различни варианти, вземай-
ки от всекиго по нещо - ев-

ропейски начин на живот,
гаранции за сигурност от
САЩ и плодотворно сътруд-
ничество с Китай. САЩ и
ЕС, от една страна, и Китай
- от друга, в съзнанието на
широката публика не се въз-
приемат като принципно
противоборстващи полити-
чески модели, а като вели-
ки държави, с които може
да се конкурира или сътруд-
ничи в зависимост от конк-
ретния случай.
Западът преживява своя

залез, смята голяма част
от анкетираните жители на
самите западни държави.
Тук не може да не се при-
помни философският труд
на немския историк Освалд
Шпенглер, публикуван още
в началото на ХХ век и

предсказващ изгасването
на европейската - и като
цяло на западната, цивили-
зация по обективни исто-
рически причини. От учас-
тващите в допитването в
САЩ 47% и 40% в Южна
Корея оценяват бъдещето
на страните си като песи-
мистично. В Глобалния юг

картината е друга: доста
оптимистично виждат бъде-
щето на своите страни жи-
телите на Индия - 86%, Ин-
донезия - 74%, Китай -
69%, Русия - 54%, и Бра-
зилия - 40%.
Първото, което бие на

очи при анализа на резул-
татите, е, че в повечето
страни хората не искат да
правят избор на чия стра-
на да бъдат. Тяхната пози-
ция изглежда така: ние от-
давна не търсим постоян-
ни съюзници, а се стремим
към различни партньори в
зависимост от конкретни-
те области и нашите инте-
реси. Огромната част от
участниците в допитването
в различни части на света
смятат войната в Украйна

за прокси война между
САЩ и Русия. Разногласия
се появяват по въпроса кой
и срещу кого воюва и как
трябва да свърши война-
та. В САЩ и в Европа до-
минира мнението, че Киев
трябва да си върне загу-
бените територии, дори ако
това означава продължа-

ване за неопределен срок
на бойните действия и уве-
личаване броя на загина-
лите, пострадалите и емиг-
рантите.
Извън пределите на Запа-

да твърде малко са онези,
които са готови да поддър-
жат Украйна в дългосрочна
перспектива. В Китай, Ру-
сия, Саудитска Арабия, ЮАР,
Индия, Турция и Индонезия
мнозинството се придържа
към мнението , че Киев
трябва да предаде на Ру-
сия контрола над част от те-
риториите си, за да се спре
по-бързо горещата фаза на
конфликта. Също така спо-
ред повечето хора в тези
страни упорството на Запа-
да и особено на САЩ са най-
голямото препятствие през

постигането на мир между
Русия и Украйна. При тях
преобладава и увереността,
че в този сблъсък ще побе-
ди Русия. В страните извън
Запада мнозинството е на
противоположното мнение.
Интересното е, че само в
САЩ по този въпрос пози-
циите се разделят 50 на 50.
Наред с Украйна има още

един конфликт, който може
да прерасне в голяма вой-
на - провокациите на САЩ
в Тайван. Европейците и жи-
телите на други обвързани
с Вашингтон държави не го-
рят от желание да помагат
на Тайпе. В случай на война
само 8% от европейците са
склонни да подкрепят изп-
ращането на войници от тех-
ните страни, а в САЩ този
показател е 32%. Там се за-
силват гласовете, призова-
ващи към протест срещу
участие във военни дейст-
вия в Тайван.
За близо половината от

населението от различни
страни по света Евросъю-
зът все още остава прив-
лекателен, а другата поло-
вина е повече от уверена,
че в близките 20 години той
ще се разпадне. Така смя-
тат и една трета от жите-
лите на самия ЕС и САЩ. В
много случаи прогнозите за
бъдещето на Европа се
свързват с резултатите от
конфликта в Украйна. Така
според 73% от анкетирани-
те Русия ще излезе побе-
дител, а разпадът на ЕС е
вероятен.
Анализаторите на допитва-

нето стигат до извода, че в
свят, в който се живее "по
избор от менюто", Европей-
ският съюз трябва да води
политика на "политическа
взаимозависимост". На Ев-
ропа ще й се наложи да ин-
вестира в собствените си
въоръжени сили и сигурност.
Така, от една страна, ЕС би
могла да подобри авторите-
та си на субект, способен да
гарантира реда и сигурност-
та си, а от друга - да засили
геополитическите позиции на
западния блок. Авторите на
аналитичния доклад предуп-
реждават, че Евросъюзът
повече не може да разчита
на довчерашния безметежен
световен ред, ако иска да
оцелее.

Дойде време да сложим
край на приказките за по-
ражението на Русия. На
САЩ и съюзниците им тряб-
ва нова стратегия: сдържа-
не. До такъв извод стига Wall
Street Journal. Две години
след началото на военната
операция в Украйна автори-
те на публикацията най-пос-
ле са се решили да призна-
ят: Русия устоя на санкции-
те, увеличи военното си про-
изводство и получи преиму-
щество пред западните оръ-
жейни концерни - особено
в артилерията. Те изтъкват
още, че т. нар. контранас-
тъпление на украинската ар-
мия не даде резултати, ко-
ито да засилят преговорни-
те позиции на Киев. А еска-
лацията на палестино-изра-
елския конфликт отслаби по-
мощта на Запада. Същевре-
менно Москва постигна под-
крепата на Глобалния юг.
Бивши служители от разуз-

навателните служби, смята-
ни за специалисти по Русия,
наричат "празни" надеждите

за нейния бърз крах. Спо-
ред тях САЩ и съюзниците
им трябва да преминат към
"търпеливо, но твърдо сдър-
жане" на Русия. Това озна-
чава засилване на санкции-
те, продължаване курса на
изолация на Москва, увели-
чаване военните бюджети на
страните от НАТО. Само та-
ка можело да бъдат смек-
чени негативните последици
от конфликта на Запада с Ру-
сия, които вече не може да
се скрият.
Не всички обаче са готови

да се примирят с факта, че
Русия устоява на натиска.
Европейските лидери разби-
рат, че не биха могли напъл-
но да заместят САЩ, ако
американската помощ за Ук-
райна се свие - и военната,
и финансовата, отпускана за
самото издържане на дър-
жавните институции. "Те се
страхуват от поражението на
Украйна в резултат от нес-
пособността на Вашингтон да
продължи да оказва помощ
в предишния обем", пише

Wall Street Journal.
На този фон германският

канцлер за пореден път ре-
ши да прояви своето безп-
рекословно послушание по
отношение на Вашингтон и
да засвидетелства липса на
субектност и загуба на су-
веренитет на държавата, ко-
ято до неотдавна беше по-
литически и финансов стълб
на Европа. Олаф Шолц обе-
ща догодина да удвои воен-
ната помощ за Украйна -
вместо 4 млрд. евро да от-
пусне 8 млрд.
Вече за всички става оче-

видно, че Украйна се прев-
ръща в тежък и твърде неп-
риятен - дори опасен, товар
за САЩ в преддверието на
годината на президентските
избори. "САЩ не искат да
признаят поражението на Ук-
райна, и едновременно с то-
ва вече нямат желание да
изсипват огромни суми в та-
зи черна дупка. "За разлика
от немците, американците
винаги се интересуват от
крайния резултат. Независи-
мо от изпразнената хазна
Германия е готова да поеме
от САЩ щафетата на главен

спонсор на режима в Киев",
казва германският политолог
Александър Рар.
Но това не е най-големият

и единствен проблем на Гер-
мания. Важното е, че той не
е единствено неин. Пробле-
мът на Европа, на САЩ и на
целия обединен Запад е, че
не знаят какво да правят от-
тук нататък, как да излязат
от украинското блато. Няма
работеща стратегия. Едни ис-
кат час по-скоро да се раз-
чисти пътят за преговори, а
други - битката за "стратеги-
ческо поражение" на Русия
да продължи, ако трябва го-
дини наред. Във Вашингтон
непрекъснато повтарят, че
целта им е да въвличат Ру-
сия в изтощителни битки, да
я изолират, дестабилизират
и разрушат. Засега обаче Ру-
сия се справя, а проблемите
за Запада се множат. Там
умората от конфликта се тру-
па, разходите растат, а пер-
спектива за положителен из-
ход от кризата няма.

Все по-малко европейци искат Украйна в "геополитическото си меню"

Някои все още вярват в илюзията за
възможна изолация на Русия - Финлан-
дия затваря границата си със съседите
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ÒÀÑÑ îòâîðè Øêîëà ïî íàó÷íà æóðíàëèñòèêà

"Ñêîëêîâî": äî 80% îò
ðóñíàöèòå ñå èíòåðåñóâàò
îò íàóêà è òåõíîëîãèè
Около 80% от руснаците се интересуват

от новини за наука и технологии, а 78% от
младите хора смятат, че сферата се раз-
вива активно. Такива данни бяха получени
в резултат на проучване на иновационния
център "Сколково" (група ВЭБ.РФ) и ВЦИ-
ОМ, разпространено от пресслужбата на
центъра, цитирана от ТАСС.
Проучването е проведено през 2023 г., а

анкетираните са 1,6 хиляди руснаци на въз-
раст над 18 години. Извадката представя
пълнолетното население на Русия по пол,
възраст, степен на образование и тип на-
селено място. Проучването е проведено с
цел измерване на нивото на информира-
ност и динамиката на възприемане на
"Сколково" от населението в сравнение с
предишното проучване на иновационния
център и ВЦИОМ, проведено през ноемв-

Äèåòîëîã: Âíèìàâàéòå ñ ìèíåðàëíèòå âîäè

Психология за всеки

Êàê äà ïðåîäîëååì çèìíàòà
äåïðåñèÿ?

Правителството на Руската феде-
рация прие решение за присъеди-
няване на Русия към Международ-
ния институт за централноазиатски
изследвания (МИЦАИ). Това съоб-
щи вицепремиерът на РФ Татяна Го-
ликова по време на IX санктпетер-
бургски международен културен фо-

рум - Форум на обединените култу-
ри, цитирана от ТАСС.

"Надяваме се, че участието на
страната ни в дейностите на МИ-
ЦАИ ще засили сътрудничеството
със страните от ОНД, ШОС и други
държави и ще се превърне в нова
платформа за конструктивен диа-

лог и реализация на съвместни про-
екти, както и на практически ини-
циативи за представители на кул-
турните, научни и образователни
общности в региона", каза тя.
МИЦАИ е създаден през 1995 г.

В момента той включва 11 държа-
ви членки: Азербайджан, Иран, Ка-

захстан, Киргизстан, Китай, Репуб-
лика Корея, Монголия, Пакистан, Та-
джикистан, Турция и Узбекистан.
МИЦАИ е най-голямата междудър-
жавна организация, специализира-
на по въпросите на историческото
и културното развитие на Централ-
на Азия.

Спортуване, ходене на са-
уна и консумацията на хра-
ни с високо съдържание на
протеини и мазнини, а съ-
що срещи с близки и прия-
тели, както и понякога гле-
зене. Това според руския
психиатър, ръководител на
Свердловската областна
клиника по неврози, Миха-
ил Перцел са основните ме-
тоди за борба с депресия-
та през зимата, разказа
"Российская газета".
През студените месеци

продължителността на деня
е по-кратка. Това според д-
р Перцел прави хората по-
сънливи и уморени. Тези
състояния са още по-заси-
лени при възрастните. За да
се справим със зимната деп-
ресия, той препоръчва да
консумираме протеини ,
мазнини и по-често да си
позволяваме сладки неща.
Припомняме, че зимната

депресия (сезонно афектив-
но разстройство) е състоя-
ние на силна слабост, умо-
ра и разсеяност през зи-
мата. Това е период на пре-
обладаване в човек на нео-
бичайна преди това пасив-
ност, съчетана с раздраз-
нителност, повишена чувст-
вителност, състояние на за-
държане в дреболии, заб-
рава, сълзливост.
За да може такава карти-

на уверено да се нарече
зимна депресия, тя трябва
да продължи поне две сед-
мици и да е упорита. Това
афективно разстройство е
повтарящо се и често се от-
странява с навременни и
подходящи мерки за лече-
ние. Както биологичните, та-
ка и психосоциалните фак-
тори могат да доведат до
развитие на сезонно разст-
ройство.
Зимната депресия с ней-

ните разновидности се смя-
та за едно от най-разпрост-
ранените заболявания на
Земята. Въпреки това само-
то понятие "депресия" се
превърна в много често сре-
щано понятие в ежедневие-
то. Всяка промяна на наст-
роението към тъга вече се
нарича депресия, хората за-
почнаха да забравят, че то-
ва е медицинска концепция
- разстройство, което изис-
ква определен квалифици-
ран подход, внимание и ле-
чение.
Подобно на нелекуването

на каквото и да е медицин-
ско състояние, игнориране-
то на зимната депресия има
редица здравни и социални
последици. Основното соци-
ално въздействие е значи-
телно намаляване на качес-
твото на човешкия живот.
Семейство и приятелски от-

Психиатър, ръководител на
Свердловската областна клиника
по неврози - Михаил Перцел

ношения, могат да възник-
нат проблеми и неприятнос-
ти на работното място, дъл-
гото изолиране естествено
води до загуба на социални
контакти в области, които
преди това са доставяли ра-
дост на индивида. Ето и три-
те начина за борба с деп-
ресията на д-р Перцел:

Долу самотата!

Един от начините за пре-
дотвратяване на депресия-
та е общуването със семей-
ството и приятелите. Ето за-
що самотните хора автома-
тично попадат в рисковата
група: когато няма с кого да
обсъдят радостите и скър-
бите си на чаша чай. Само-
тата като цяло трябва да се
избягва, сигурен е Михаил
Перцел. Човек има нужда от
някой, който да му подаде
рамо в трудни моменти, да
изслуша и помогне.

Повече дози щастие
Вторият начин за борба

с депресията е да посвети-
те възможно най-много вре-
ме на неща, които са ви
приятни. "Всъщност отгово-
рът се крие в самия човек:
на първо място, трябва да
разбере кои фактори раз-
валят настроението му и то-
гава или да ги изключи от
живота си, или да се адап-
тира към тях", съветва ле-
карят.

Повече светлина
Третият начин е повече

светлина. Има дори форма
на лечение на депресия, на-
речена светлинна терапия,
при която пациентът остава
в стая с достатъчно освет-
ление. Можете сами да ле-
кувате унинието по този на-
чин, като посещавате доб-
ре осветени места, а още
по-добре е да ходите по-чес-
то на слънце.
И не на последно място,

човек винаги може да се
обърне към психолог или
психиатър за диагностици-
ране и съвет.

На 21 ноември в Нацио-
налния център по физика и
математика (НЦФМ) в Саров
със съдействието на агенция
ТАСС и Гилдията на научни-
те журналисти на Съюза на
журналистите на Русия
(СЖР) беше открита Школа
по научна журналистика.
В рамките на Школата ще

се разглеждат най-важните
аспекти и правила за рабо-
та на учените с медиите, ка-
то студентите ще получават
практически знания за вза-
имодействие с медиите, пре-
даде ТАСС.
Основател на Школата по

научна журналистика е ди-
ректорът на редакцията "На-
ука" на ТАСС, ръководите-

Резниченко.
"В Русия има голяма нуж-

да от научни журналисти. От
учени се правят много доб-
ри научни журналисти и за-
това такава школа е изклю-
чително необходима, особе-
но днес. Гилдията на науч-
ните журналисти на СЖР
върши много работа за раз-
витието на научната журна-
листика в Русия и открива-
нето на такава школа, коя-
то, надявам се, ще стане
постоянна към НЦФМ, ще
ни позволи да отгледаме но-
ва плеяда от изключителни
популяризатори на научни-
те знания в страната", по-
ясни председателят на СЖР
Владимир Соловьов.

лят на Гилдията на научните
журналисти на СЖР Андрей

ри 2021 г., както и нивото на информира-
ност и възприемане на населението в об-
ластта на науката и технологиите.

"Първото проучване, съвместно с ВЦИ-
ОМ, беше проведено през 2021 г. Сравня-
вайки резултатите от предишни и настоя-
щи проучвания, виждаме положителна тен-
денция във възприемането на областта на
науката и технологиите във всички групи
от населението", поясни вицепрезидентът
по маркетинг и комуникационна стратегия
на "Сколково" Карина Кушнир.

Някои от минералните во-
ди не са толкова безопасни
за здравето ни особено ко-
гато навън е горещо. Как да
утолим жаждата си правил-
но, обясни руският дието-
лог Сергей Обложко, цити-
ран от РИА Новости.
Например в жегата в чо-

вешкото тяло е възможно
нарушение на водно-елект-
ролитния баланс. Можете да
го възстановите с помощта
на минерална вода, но не
всяка минерална вода е под-
ходяща за по-честа употре-
ба, предупреди лекарят.
Той обясни, че по света е

обичайно минералните води
да се разделят на трапезни
и лечебно-профилактични.
Последните трябва да се
консумират по препоръка на
специалист и само в опре-
делени дози, в противен слу-
чай вместо полза те ще на-
несат вреда.

"Лечебните високоминера-
лизирани води трябва да се
пият само по съвет на ле-
кар. Трябва да обърнете
внимание на това, тъй като
минералната вода може да

бъде с много различен хи-
мически състав. Има мине-
рални води, които в големи
количества могат да навре-
дят на здравето ви. Може
да се стигне до болки в чер-
вата, неочаквано разстрой-
ство или нарушение на вод-
но-електролитния баланс в
тялото", каза той.
По думите на руския дие-

толог трапезните минерал-
ни води са подходящи за
ежедневна употреба, но не
е препоръчително напълно

да се премине към тях и да
се откажем от обикновена
питейна вода, отбеляза ди-
етологът.

"Трапезната минерална
вода попълва недостига на
електролити и ви позволя-
ва по-добре да утолите жаж-
дата си. Но минералната во-
да не замества обикновена-
та питейна вода напълно, за-
щото се абсорбира от чер-
вата по различен начин. Не
е нужно да преминавате на-
пълно към минерална вода,
за да утолите жаждата си",
посъветва Обложко.
По-рано диетологът, до-

цент от Медицинския факул-
тет на Санктпетербургския
държавен университет Анд-
рей Бобровски посочи иде-
алната течност за пиене по
време на хранене. Според
него най-добрата течност е
вода със стайна температу-
ра. Тя може да се консуми-
ра преди, по време и след
хранене. Бобровски посочи
чая като друга здравослов-
на напитка, ако става въп-
рос за билков, зелен или че-
рен чай без захар.
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Êèåâ ñå ñáëúñêâà ñ êðèòè÷åí íåäîñòèã íà ëè÷åí ñúñòàâ
Украински офицер за-

яви пред телевизионния
канал Си Ен Ен за кри-
тичен недостиг на личен
състав във въоръжени-
те сили на страната.

"Съществува недостиг
на военен персонал, по-
някога критичен недос-
тиг", казва майор Виктор
Кисил, който служи в
бригадата "Харта". Той от-
белязва големите труд-
ности при мобилизация-
та в страната - на него
самия няколко пъти му
се случвало да получи
призовка на улицата,
други се опитват да вер-
буват онлайн. Когато
обаче човек разбере, че
има голям шанс да се от-
прави към зоната на
бойните действия, жела-
нието да спечели между
557 и 835 долара месеч-
но веднага изчезва.

Офицерът изразява
мнение, че в тази ситу-
ация на малцина се уда-
ва да избегнат мобили-
зацията. "Ако войната
продължи така, както
това става днес, е не-
възможно да се избег-
не мобилизацията", под-
чертава той.
По-рано командирът

на 1-ви щурмови бата-

льон на 3-та отделна
щурмова бригада Пьотр
Горбатенко в ефира на
телевизионния канал
"1+1" призова да се
разшири мобилизацията
и активно да се призо-
вава младежта, като се
започне от 18 години.
Украинските медии

все повече пишат за
кадровия глад във Въо-

ръжените сили на Ук-
райна. Проблема с на-
бирането и подготовка-
та на военнослужещи
призна неотдавна и ко-
мандващият ВСУ Вале-
рий Залужни, който от-
беляза, че в условията
на продължаващия кон-
фликт гражданите на Ук-
райна имат все по-мал-
ка мотивация да служат
във въоръжените сили.
Като се позовава на
данни за незаконно пре-
минаване на границите
на Украйна със съсед-
ните държави, британ-
ската корпорация Би Би
Си съобщи, че на 17 но-
ември около 20 хиляди
украински мъже, подле-
жащи на мобилизация,
са избягали от страна-
та, други 21 хиляди са
задържани. По данни на
украинското министер-

ство на спорта от меж-
дународни спортни със-
тезания не са се завър-
нали в Украйна над 300
спортисти.
Военното положение и

всеобщата мобилизация
бяха въведени в Украй-
на на 24 февруари 2022
година. На 9 ноември ук-
раинският президент
Владимир Зеленски
подписа закон за про-
дължаване на военното
положение и всеобщата
мобилизация до 14 фев-
руари 2024 година. Се-
га в Украйна на моби-
лизация подлежат мъже
от 27- до 60-годишна
възраст, а за мъже над
18-годишна възраст има
ограничения за напуска-
не на страната.

Лойд Остин обяви новия пакет помощ за Украйна, но при-
зова ВСУ да се научат да използват западните въоръжения

Министърът на отбра-
ната на САЩ Лойд Ос-
тин заяви, че Вашингтон
не разполага с вълшеб-
на пръчица за Украйна.
Тази фраза той изрече
по време на пресконфе-
ренция в Киев след пре-
говори с украинския
президент Владимир
Зеленски.

"В конфликт като то-
зи няма оръжие, което
би могло да стане въл-
шебна пръчица", цитира
изданието "Страна" ду-
мите на шефа на Пен-
тагона.

Остин посочи необхо-
димостта Въоръжените
сили на Украйна да се
научат да синхронизи-
рат използването на
различните видове за-
падни въоръжения.
Вашингтон формира

поредния пакет помощ
за Киев. Украйна ще по-
лучи въоръжения и бо-
еприпаси на обща сума
от 100 милиона долара.
В списъка са зенитните
ракети "Стингър", реак-
тивните системи за зал-
пов огън HIMARS, арти-
лерийски снаряди с т.

нар. натовски калибър
155 мм и с калибър 105
мм, ракетни комплекси
TOW с оптично насочва-
не, противотанкови ком-
плекси Javelin, над три
милиона патрони и дру-
ги боеприпаси и снаря-
жение.
В същото време САЩ

и Великобритания при-
зовават Киев да снижи
призивната възраст до
17 години и да я пови-
ши до 70 години, както
и да осъществи допъл-
нителна мобилизация
сред жените.

Óêðàèíñêè ëåòåö èçáÿãà â Ðóñèÿ ñúñ Ñó-27
За изтребителя е бил открит специален въздушен коридор

Íà ÍÀÒÎ
ùå ñå íàëîæè
äà íàïðàâè
ñäåëêà ñ Ðóñèÿ
На Северноатланти-

ческия алианс ще се на-
ложи да тръгне към
сделка с руската стра-
на, ако обединението не
може да възстанови
собствената си отбра-
на. Това свое мнение
изрази бившият помощ-
ник на заместник-ми-
нистъра на отбраната
на САЩ Стивън Брайън
в беседа с изданието
Asia Times.

"Ако НАТО не може да
възстанови доверието
към собствената си от-
брана, на организация-
та ще се наложи да нап-
рави  сделка с русна-
ците, което ще проме-
ни стратегическата кар-
та на Европа", заявява
политикът.
Бившият американски

чиновник добавя, че от
примера с Украйна це-
лият свят е осъзнал
колко остарели са во-
енните идеи на НАТО.
Той напомня, че в да-
дения момент алиансът
не е в състояние да про-
извежда повече от 163
хиляди снаряда на ме-
сец, докато Русия съз-
дава повече от 350 хи-
ляди боеприпаси за съ-
щия срок.

Украински Су-27, с какъвто украински пилот премина в
Русия

Завесата на тайната с
украинския летец, кой-
то избяга в Русия с из-
требител Су-27, посте-
пенно пада и позволява
да се направят някои
предположения за тази
история, въпреки че все
още не се разгласяват
неговото име и конкрет-
ните обстоятелства.
Главното управление

за разузнаване на ук-
раинската армия приз-
на факта за бягството
на пилота, но го нарече
елемент от "информаци-
онната руска пропаган-
да".
Руското военно ведом-

ство засега не дава ко-
ментари - с украинския
пилот работи военното
контраразузнаване .
Обещава се, че в близ-
ко време ще има интер-
вю с офицера, но не би-
ва да се разчита на осо-
бени откровения, тъй
като операцията по не-
говото бягство е била
секретна.
Твърди се, че преле-

телият от Украйна в Ру-
сия пилот е бил старши
офицер, което предпо-
лага, че званието му е
най-малко майор и че е
командвал авиационно
звено в авиационен
полк. Вероятно е бил
призован във Военно-
въздушните сили от за-
паса и оттогава според

твърденията на руски
източници сътрудничи с
армията на Руската фе-
дерация, като е преда-
вал информация за със-
тоянието на украинска-
та авиация и местата на
западните летища.
Не трябва да се раз-

чита, че ще бъдат разг-
ласени подробности от
бягството на украинс-
кия пилот. Първо - на
територията на Украй-
на биха могли да оста-
нат негови роднини (на-
вярно близките му са
били предварително
прибрани в Русия или в
трети страни). Второ -
едва ли ще бъдат разк-
рити каналите за дос-
тавената от него инфор-
мация и нейният харак-
тер. Въпреки това е
съвсем очевидно, че ук-
раинският пилот не са-
мо е симпатизирал на
Русия, но е взел и ре-
шение да се прехвърли

на нейна територия.
Не по-малко интере-

сен е и въпросът как
това бягство е осъщес-
твено чисто технически.

"Да избягаш със само-
лет, и то с боен изтре-
бител, не е лесна зада-
ча - казва пред издани-
ето "Аргументи и факти"
военният експерт Вла-
дислав Шуригин. - Тео-
ретично пилотът би мо-
гъл да излети от укра-
инско летище на бойно
задание. Още повече че
украинските пилоти не
изгарят от желание да
излитат заради големи-
те загуби в изтребител-
ната и в щурмовата ави-
ация, където на практи-
ка всяко излитане оз-
начава поразяване от
руската ПВО или от из-
требители, които в бук-
валния смисъл неутра-
лизират всяко движение
на авиацията на против-
ника.

Вероятно операцията
с прелитането, а това е
била специална опера-
ция, е подготвяна вни-
мателно. След като са
получили данни за из-
литането, руските орга-
ни са организирали
"въздушен коридор за
сигурност". Като се има
предвид, че на практи-
ка украински самолети
са рядко явление в не-
бето над Украйна и че
се знае маршрутът на
Су-27, по изтребителя
не са работили нито
руски самолети, нито
средства за ПВО, а на
завършващия етап от
полета той би могъл да
бъде ескортиран и на-
сочен за кацане на ед-
но от руските военни
летища . Съдейки по
всичко, това е направе-
но успешно."
Изтребителят Су-27, с

който украинският пи-
лот е прелетял в Русия,
не представлява някак-
ва особена ценност - та-
кива самолети има на
въоръжение и в руски-
те Въздушно-космичес-
ки сили, но в много по-
модернизиран вид. Въз-
можно е в украинската
версия на Су-27 да са
се появили някакви про-
мени, в частност по сис-
темата за радиолокаци-
онно опознаване "свой-
чужд".
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Подобно на повечето

градове в България,
Свищов е неголям град,
но щом се изкачите на
определена височина
над морското равнище,
той прави впечатление.
Пристигайки тук ве-
черта, имахме време
да оценим околността
само около гарата и
осъзнавайки, че обек-
тите, които търсим, се
намират на 4 километ-
ра извън града, реших-
ме да изчакаме до сут-
ринта.
На следващия ден от-

ново имахме късмет с
таксиметров шофьор,
приятелски настроен
човек, който с удовол-
ствие ни разказа мал-
ко за града, остави ни
в Парка на освободи-
телите и връщайки се
след уговореното вре-
ме, ни заведе до цър-
квата "Свети Димитър",
на чиято територия по
наша информация съ-
що има интересен па-
метник.
Паркът се оказа уют-

но кътче, сгушено над
Дунав. В утринната ти-
шина, изпълнен с аро-
мата на величествена-
та река, той сякаш бди
над могилите на погре-
баните тук войници. Да
кажем, че бяхме впе-
чатлени от броя на за-
пазените паметници,
означава да не кажем
нищо. Като се има
предвид 145-годишната
възраст на надгробни-
те паметници, тяхното
състояние и самият
парк предизвикват
дълбоко уважение към
хората, които пазят
спомена за тези отдав-
на отминали събития.
Така, под невидими-

нудени да отстъпят,
което позволява на ос-
таналата част от рус-
ката армия да преми-
не безпрепятствено
Дунав. Няколко дни по-
късно инженерните
войски под командва-
нето на генерал Алек-
сандър Деп прехвър-
лят два понтонни мос-
та през Дунав, което
позволява придвижва-
нето на основните си-
ли. Пътят към Шипка
и Плевен е открит. Во-
енните специалисти оп-
ределят преминаване-
то при Свищов като
пример за перфектно
планирана и изпълне-
на военна операция.
Според различни из-

точници загубите на
руските войски възли-
зат на малко под хи-
ляда души, много от ко-
ито са погребани там,
на брега на Дунав.

Паметник на Победата в
битката при Свищов

През 1878 г. император Александър II отпуска необходи-
мите средства за изработването на седем мраморни
обелиска в памет на загиналите, които са направени в
Одеса и монтирани на мястото на преминаването на
река Дунав, а по-късно в чест на загиналите са издиг-
нати и други надгробни плочи и паметници

Масов гроб на офицери от
17-и Архангелогородски
полк и надгробната плоча
на полковник Александър
Иванович Степанов,
командир на 123-ти
Козловски полк

С течение на времето около паметниците се оформя
мемориален парк, в който има малък музей, посветен
на битката. За 100-годишнината от Освобождението на
България през 1979 г. в парка е издигната 24-метрова
мемориална арка, чиито стени от вътрешната страна са
украсени с барелефи на руски войници

те погледи на нашите
деди, останали тук за-
винаги, напускаме пар-
ка и се озоваваме пред
един висок хълм, отде-
лен от шумната магис-
трала. Изкачвайки се
по добре поддържани-
те стъпала на хълма,
отново спираме за се-
кунда пред историчес-
кия момент, който ся-
каш изплува от обла-
ците на вечността под
формата на познат ка-
менен конус. Въпреки
че не е първият и сме
знаели как трябва да
изглежда, все пак е
невъзможно да се
обясни защо всеки път
усещаме новостта на
преживяването. Памет-
никът на победата в
битката при Свищов,
както и неговите поб-
ратими в цяла Бълга-
рия, пазят не само
част от руско-българ-
ската история, но и
стоят на стража над
нейните граници.
Първото голямо сра-

жение в Руско-турска-
та война от 1877-1878
г. според плановете на
руското командване е
форсирането на река
Дунав с цел по-ната-
тъшно настъпление
дълбоко в България. В
режим на строга сек-
ретност са разработе-
ни плановете за пре-
минаването, според
които руските войски
трябвало да форсират
Дунав откъм румънс-

ката Зимница. За да се
дезинформира турско-
то командване, на дру-
ги места се разпрост-
раняват лъжливи слу-
хове за планираното
преминаване и някол-
ко дунавски града са
обстрелвани с артиле-
рия. В резултат на те-
зи приготовления ос-
новните турски части
се съсредоточават в
Никопол, очаквайки
руска атака там, до-
като гарнизонът в
Свищов е отслабен.
Форсирането на Дунав
от руските войски за-
почва в 02:00 ч. на 15
юни 1877 г. под коман-
дването на генерал М.
И. Драгомиров. Сред
първите гребци бил
жителят на Свищов
Христо Бръчков, кой-
то преди това използ-
вал пощенски гълъби,
за да доставя разуз-
навателна информация
на руския щаб. Пър-
вата група войски ус-
пява да проникне в из-

точните покрайнини на
Свищов почти незабе-
лязано, благодарение
на което бойците ус-
пяват да се закрепят
и да наложат на тур-
ците да се бият, но
следващите придвиж-
вания вече са просле-
дени от турците и рус-
ките войски претърпя-
ват загуби по време на
прехода, но продължа-
ват да проникват на
окупирания от турци-
те бряг и да попълват
бойните части. Сутрин-
та речният флот се
присъединява към
преминаването на вой-
ниците. Генерал-майор
М. Ф. Петрушевски,
командващ 2-ра бри-
гада от 14-а пехотна
дивизия ,  заедно с
комбиниран отряд от
конвоя на Негово им-
ператорско величест-
во успява да овладее
прилежащите височи-
ни към 15 ч. и да зав-
земе Свищов.    Турс-
ките войски са при-

Ñúñòîÿ ñå ïðåìèåðàòà íà ôèëìà
"Äâîðåöúò" íà Ïîëàíñêè
В Москва се състоя

премиерата на новия
филм на известния
полско-френски режи-
сьор Роман Полански
"Дворецът". Една от
главните роли във
филма е изпълнена от
34-годишния руски ак-
тьор Александър Пет-
ров. В ексклузивно ин-
тервю за 5-tv.ru артис-
тът сподели впечатле-
нията си от работата с
известния режисьор в
звездния проект.

"Това е огромна ра-
бота: има екип, който
търси артисти, про-
веждат се кастинги...
Той (Полански) е готин,
жив човек, има много
живот в него. Той е
снимал филми на 89 го-
дини, сега е на 90 и
продължава да снима.
Толкова много живот
има в него, толкова
момчешка простота,
въпреки че е спечелил
всички световни фес-
тивали и е носител на
"Оскар"... Гледах го и

си мислех, "Господи,
ако може и аз да съм
така на 89 и на 90 го-
дини", разказа Петров.

"Това, че попаднах в
проекта на Роман По-
лански, е истински по-
дарък. Оказахме се в
някакъв смисъл  от "ед-
на и съща кръвна гру-
па", защото той се от-
нася към киното като
към чудо. Полански не
само снима филми с
невероятен професио-
нализъм, той не само
има талант от Бога, но
той внася във всеки
детайл това, което ми
се струва е най-важ-
ното в киното - елемен-
та на чудото. В крайна
сметка, ако няма чудо,
няма и кино", сподели
още Александър.
Петров е роден в Пе-

реславъл -Залески
през 1989 г. в семейс-
тво на електротехник и
медицинска сестра. От
детството си мечтае да
стане футболист: играе
в спортно училище, в

Филма "Привличане" на Фьодор Бондарчук Александър
Петров нарича повратна точка за себе си.

как можеш да играеш
герой, който изобщо не
ти е близък?", призна-
ва Александър Петров.
Младият актьор успя-

ва да направи европей-
ска кариера: той вече
се е снимал в шпионс-
кия трилър на Люк Бе-
сон "Анна" заедно с Хе-
лън Мирън, Люк Евънс
и Килиън Мърфи. Алек-
сандър получава него-
ляма, но колоритна ро-
ля на хулиган от 1990-
те години, чието пове-
дение повлиява на съд-
бата на главната геро-
иня. Преломният мо-
мент не отпуска Алек-
сандър - в "Дворецът"
на Роман Полански
действието се развива

градския отбор и дори
получава покана да
тренира в Москва.
Въпреки това, поради
контузия, му се налага
да напусне спорта и да
влезе в Икономичес-
кия факултет.
В университета Алек-

сандър играе в КВН,
студентски театър, а
във втори курс участ-
ва в майсторски клас,
като се запознава с те-
атрални педагози от
Москва. Тогава заряз-
ва всичко и постъпва
в столичния театрален
институт РАТИ-ГИТИС.
В киното започва да

се снима още по вре-
ме на следването си,
първият забележите-
лен проект е фентъзи
сериалът "Докато пап-
ратта цъфти" от 2012
година. "Не се ровя, не
анализирам до атоми
грешките си. Това ве-
че е заснето и пусна-
то: не можеш да го
изиграеш отново " ,
призна актьорът.

Александър продъл-
жава кариерата си, ка-
то се снима в роман-
тични комедии, екшън
филми, а сериалът
"Метод", в който актьо-
рът играе любимия на
главната героиня, ста-
ва пробив. Правата за
прожектиране на този
детективско-психологи-
чески трилър са заку-
пени от Netflix. Така
"Метод" става първият
международен проект
на актьора, разказа
bg.rbth.com.
На Александър му

върви с биографични
филми и исторически
герои. Той се превъп-
лъщава в невротичния
и тревожен Николай Го-
гол в едноименния
франчайз (и печели за
ролята си наградата
Accolade Global Film
Competition), изиграва
футболиста Едуард
Стрелцов. "Струва ми
се, че всички герои,
които играя, са в уни-
сон с моята личност. А

на границата между
1999 и 2000 години. Не-
говият герой (брутални-
ят скинхед руснак Ан-
тон), заедно с героите
на Мики Рурк, Фани Ар-
дан, Оливър Мазучи, се
озовава въвлечен в ка-
лейдоскоп от странни
случки.
Не се знае в кой рус-

ки или чуждестранен
проект в бъдеще ще се
появи Петров, но мо-
жем да кажем със си-
гурност, че Александър
не възнамерява да
спре и да губи потен-
циала си. Освен това
в много интервюта той
обича да повтаря, че
основната му цел в ки-
ното е "Оскар".


